



PODRĘCZNIK UŻYTKOWNIKA

NETASQ wersja 9 ostatnia aktualizacja: 2013-03-14 00:27 opracowanie: DAGMA sp. z o.o.



SPIS TREŚCI

1. Informacje wstępne	3
2. Instalacja urządzenia NETASQ UTM	7
3. Pierwsze podłączenie do urządzenia	11
4. Podstawowa konfiguracja	15
5. Tryb pracy urządzenia	22
6. Ustawienia trasowania połączeń (routing)	24
7. Konfiguracja zapory (firewall)	27
8. Konfiguracji translacji adresów (NAT)	34
9. System wykrywania i blokowania włamań ASQ (IPS)	39
10.Konfiguracja Audytu podatności (SEISMO)	45
11.Autoryzacja użytkowników	48
12.Wirtualne sieci prywatne (VPN)	58
13.Konfiguracja proxy http, smtp, pop3, ftp, ssl	72
14.Konfiguracja serwera DHCP	78
15.Klaster High Availability	81
16.NETASQ Real-Time Monitor	84
17.NETASQ Event Reporter	85
18.NETASQ Event Reporter Light	87
19.NETASQ Event Analyzer	88
20.Najczęściej zadawane pytania (FAQ)	90



1. Informacje wstępne



Urządzenia NETASQ UTM (Unified Threat Management) integrują w jednej obudowie podstawowe elementy niezbędne do kompletnego zabezpieczenia sieci korporacyjnej. NETASQ UTM to firewall, system wykrywania i blokowania włamań IPS (Intrusion Prevention System), serwer VPN, system antywirusowy, system antyspamowy oraz system filtrowania dostępu do stron internetowych (filtr URL). Ogólnopolskim dystrybutorem rozwiązań NETASQ jest firma DAGMA Sp. z o.o., która świadczy również wsparcie techniczne dla wszystkich klientów, którzy zakupili urządzenia NETASQ w polskim kanale dystrybucyjnym.



Modele urządzeń NETASQ – U, US i NG:

L: NG1000

M: Model U: U120 / U250 / U450 M: Model US: U150S / U250S / U500S / U800S

S: Model U: U30 / U70 S: Model US: U30S / U70S



Modele U i NG	U30	U70	U120	U250	U450	NG1000	NG5000
Liczba interfejsów	2	6	6	6	16	8/14	16/22
Przepustowość (FW+IPS)	200Mb/s	600Mb/s	700Mb/s	850Mb/s	1Gb/s	7Gb/s	13.5Gb/s
Przepustowość IPSec (AES)	80Mb/s	120Mb/s	160Mb/s	190Mb/s	225Mb/s	1.5Gb/s	3Gb/s
Liczba połączeń	50 000	100 000	200 000	400 000	600 000	1 000 000	2 500 000
Nowych połączeń/sek	4 000	6 000	6 500	8 500	10 500	75 000	100 000
VLAN 802.1Q	32	32	128	128	128	256	512
Tuneli IPSec VPN	50	100	500	1 000	1 000	5 000	10 000
Tuneli SSL VPN	20	50	256	512	512	1 024	2 048
Tuneli PPTP VPN	48	48	96	96	96	192	192
Dysk twardy na logi	-	-	>=70GB	>=70GB	>=70GB	>=70GB	>=70GB

Modele US	U30S	U70S	U150S	U250S	U500S	U800S
Liczba interfejsów	5 (1+2x2)	8	8	12	12/14	12/14
Przepustowość (FW+IPS)	400Mb/s	800Mb/s	1Gb/s	1,5Gb/s	2Gb/s	3Gb/s
Przepustowość IPSec (AES)	100Mb/s	200Mb/s	250Mb/s	350Mb/s	450Mb/s	550Gb/s
Liczba połączeń	75 000	150 000	250 000	600 000	1 200 000	1 500 000
Nowych połączeń/sek	5 000	8 000	10 000	12 000	16 000	22 000
VLAN 802.1Q	64	64	256	512	512	512
Tuneli IPSec VPN	50	100	500	1 000	1 000	1 000
Tuneli SSL VPN	20	50	75	150	300	500
Tuneli PPTP VPN	48	48	96	96	96	96
Dysk twardy na logi	-	-	>=120GB	>=120GB	>=120GB	>=120GB

Urządzenia od najmniejszego do największego wyposażone są w ten sam moduł Firewall i Intrusion Prevention. Urządzenia różnią się liczbą interfejsów oraz parametrami związanymi z wydajnością (przepustowość, liczba połączeń, liczba obsługiwanych kanałów VPN). Od modelu U120 wyróżnikiem jest także możliwość zapisywania logów bezpośrednio na dysku urządzenia.

Doboru urządzenia dokonuje się na podstawie charakterystyki sieci (liczba stacji roboczych, liczba serwerów itp.). W przypadku jakichkolwiek wątpliwości prosimy o kontakt mailowy na adres pomoc@netasq.pl.



Wsparcie Techniczne

W ramach serwisu użytkownicy rozwiązań NETASQ mają dostęp do wsparcia technicznego w języku polskim. Dział wsparcia technicznego jest dostępny dla Państwa pod numerem telefonu 32 259 11 89, od poniedziałku do piątku w godzinach od 8⁰⁰ do 18⁰⁰. Prosimy o zgłaszanie problemów technicznych na pierwszym etapie drogą elektroniczną na adres pomoc@netasq.pl lub przy użyciu formularza zgłoszeniowego.

Gwarancja urządzenia

W ramach podstawowej licencji urządzenia NETASQ dostarczone są z podstawowym serwisem gwarancyjnym (**STANDARD EXCHANGE**). Gwarancja ta określa, iż w przypadku awarii urządzenia zostanie ono wymienione (wysyłka) na sprawne w okresie 14 dni roboczych od chwili dostarczenia do producenta. Istnieje możliwość zakupu specjalnego serwisu zapewniającego wymianę urządzenia na następny dzień roboczy (**NEXT BUISNESS DAY EXCHANGE**). Co do szczegółów dotyczących tej licencji prosimy o kontakt na adres : netasq@dagma.pl lub telefonicznie 032 259 11 38.

Podstawowe funkcje NETASQ UTM:

- Stateful Inspection Firewall,
- Instrusion Prevention/Intrusion Detection System (IPS/IDS),
- VPN Server (IPSec VPN, SSL VPN, PPTP VPN),
- uwierzytelnianie i integracja z Microsoft Active Directory Lub LDAP,
- kształtowanie pasma (QoS),
- skaner antywirusowy ClamAV (http, pop3, smtp, ftp, ssl),
- moduł antyspam,
- klasyfikacja URL NETASQ URL
- serwer DHCP,
- klient NTP,
- monitorowanie w czasie rzeczywistym,
- logowanie
- NETASQ Event Reporter Light system raportowania

Wszystkie wymienione wyżej funkcję są dostępne w podstawowej licencji. Funkcje wymagające rozszerzonego serwisu (dodatkowej opcji licencji) to:

- pasywny skaner zagrożeń (SEISMO),
- skaner antywirusowy Kaspersky (http, pop3, smtp, ftp, ssl),
- klasyfikacja URL firmy OPTENET (dostępna dla urządzeń z dyskiem twardym),
- NETASQ Event Analyzer system raportowania.



Szkolenia techniczne

Firma Dagma Sp. z o.o. jest autoryzowanym centrum szkoleniowym dla rozwiązań NETASQ UTM. Wszystkie informacje na temat szkoleń technicznych znajdują się na stronie: www.acs.dagma.com.pl.



2. Instalacja urządzenia NETASQ UTM

Urządzenia NETASQ UTM dostarczone są w oryginalnym opakowaniu, na którym widoczna jest naklejka z informacją o modelu oraz wersji systemu NS-BSD. Opakowanie zabezpieczone jest przed otwarciem naklejką z logo firmy NETASQ. W przypadku braku naklejki prosimy o kontakt ze sprzedawcą lub firmą DAGMA sp. z o.o.

Po otrzymaniu urządzenia zalecamy przeprowadzenie następujących czynności:

- 1. weryfikacja zawartości opakowania NETASQ UTM,
- 2. analiza sposobu podłączenia urządzenia do sieci firmowej.

Weryfikacja zawartości opakowania.

W zależności od modelu, zawartość opakowania może być różna. Dla modeli bez dysku twardego (U30, U30S, U70, U70S) opakowanie powinno zawierać:

- urządzenie NETASQ UTM etykieta na opakowaniu i etykieta na urządzeniu muszą mieć ten sam numer seryjny. Urządzenie musi posiadać oryginalną nienaruszoną plombę (sticker),
- kabel Ethernet RJ45,
- kabel Serial RS 232,
- płyta CD,
- kabel zasilający,
- zasilacz.



W przypadku wyższych modeli, opakowanie nie zawiera zasilacza (zasilacz jest wbudowany).



Urządzenie NETASQ można skonfigurować przy wykorzystaniu przeglądarki internetowej lub z poziomu wiersza poleceń (CLI). Dodatkowo producent udostępnia w podstawowej licencji pakiet Administration Suite w skład, którego wchodzą aplikacja do monitorowania bieżącego stanu urządzenia - NETASQ Real Time Monitor i przeglądania logów z urządzenia NETASQ Event Reporter (dostępne we wszystkich urządzeniach z dyskiem twardym).

🕛 Uwaga

Administration Suite to zbiór aplikacji, które zostaną omówione poniżej. Pełny pakiet oprogramowania **Administration Suite** można pobrać ze strony www.netasq.com w strefie dla klientów (Client Area). Pakiet Administration Suite działa w środowisku systemów operacyjnych Microsoft Windows.

W pierwszym kroku pracy instalatora Administration Suite należy kliknąć *NEXT*, zapoznać się z umową licencyjną i ją zaakceptować:

NETASQ Administration S	uite Setup	NETASQ Administration Suite Setup
	Welcome Welcome to the installation wizard of the new version of NETASQ Unitied Manager.	License Agreement Please read the following license agreement carefully.
NETASO SOFTWARE	For more information about the firmware content, please refer to the release note. It is strongly recommended that you exit all Windows programs before continuing with this installation. If you have any other programs running, please click Cancel, close the programs, and run this setup again. Click Next to continue.	LICENSE AGREEMENT By downloading, installing or copying this software you are agreeing to be bound by all the terms and restrictions of this License Agreement. You should carefully read the following terms and conditions before installing the software. 1. Definition "Product" means the 9.0 firmware for NETASQ appliances and the 9.0 Administration Suite. 2. License NETASQ hereby grants, and you accept, a non-exclusive, non-transferable license only to use the object code of the Product. You may not copy the software and any documentation associated with the Product. You acknowledge that the source code of the
	<back <u="">Next> Cancel</back>	< <u>B</u> ack <u>N</u> ext > <u>C</u> ancel

Następnie należy podać nazwę użytkownika oraz nazwę firmy, dla której zakupiono urządzenie i przejść dalej. W kolejnym kroku pojawi się okno wyboru aplikacji, jakie mają zostać zainstalowane.

SETASQ Administration Suite Setup	×	赐 NETASQ Administration Suite Setup	×
User Information Enter your user information and click Next to continue.	NETASO	Select Packages Please select the program features that you wa	
Name: Jan Kowalsk Company: Dagma Sp. z o.o.		Package: Mandatory packages Common libraries V Basic install V Netasq Unified Manager V Netasq Realtime Monitor V Netasq Event Reporter Space required: 185.3 MB	Those packages contains libraries that are needed by other programs.
< Back Next >	<u>C</u> ancel	< <u>B</u>	ack Next> Cancel



NETASQ Unified Manager

W poprzednich wersjach NETASQ NS-BSD aplikacja ta służyła do zarządzania pojedynczym rozwiązaniem NETASQ lub po zmianie trybu jej pracy działała jako system centralnego zarządzania. Od wersji NS-BSD 9 aplikacja ta służy do centralnego zarządzania lub umożliwia podłączenie administracyjne do starszych wersji firmware. W ramach podstawowej licencji Unified manager pozwala na zarządzanie centralne maksymalnie pięcioma urządzeniami. W przypadku potrzeby administracji większą liczbą urządzeń prosimy o kontakt z Działem wsparcia technicznego.

NETASQ Real-Time Monitor

Służy do monitorowania w czasie rzeczywistym pracy urządzenia NETASQ. Aplikacja ta wyświetla stan połączeń dla hostów w sieci, stan kanałów VPN, alarmy IPS itp.

NETASQ Event-Reporter

Służy do przeglądania dzienników (logów). Źródłem danych może być samo urządzenie NETASQ (jeżeli posiada dysk twardy), lub plik logów a serwera syslog.

Po wybraniu odpowiedniego typu instalacji należy kliknąć NEXT. Pojawi się okno:

NETASQ Administration Suite Setup	SETASQ Administration Suite Setup
Installation Folder Where would you like NETASQ Administration Suite to be installed?	Shortcut Folder Where would you like the shortcuts to be installed?
The software will be installed in the folder listed below. To select a different location, either type in a new path, or click Change to browse for an existing folder.	The shortcut icons will be created in the folder indicated below. If you don't want to use the default folder, you can either type a new name, or select an existing folder from the list.
Install NETASQ Administration Suite to:	Shortcut Folder:
C:\Program Files\NETASQ\Administration Suite 9.0 Change	NETASQ\Administration Suite 9.0
Space required: 185.3 MB Space available on selected drive: 3.94 GB	 Install shortcuts for current user only Make shortcuts available to all users
< <u>B</u> ack <u>N</u> ext> <u>C</u> ancel	< Back

W oknie tym należy określić ścieżkę do katalogu, w którym zainstalowane zostaną pliki NETASQ Administration Suite. Następnie, należy określić nazwę grupy dla aplikacji w menu start.

W kolejnym etapie program zapyta, czy utworzyć skróty do programu na pulpicie. Ostatnia opcja *"Launch the registation form after the installation"* pozwala uruchomić stronę www.netasq.com. Po przejściu na stronę będzie można dokonać rejestracji urządzenia. Jeśli urządzenie zostało wcześniej zarejestrowane to należy odznaczyć tą opcje. Kolejny krok to potwierdzenie parametrów instalacji, po wybraniu przycisku Next rozpocznie się proces instalacji.







Na zakończenie procesu instalacyjnego powinno pojawić się okno potwierdzające poprawne zainstalowanie pakietu Administration Suite. Po wybraniu przycisku Finish nastąpi zakończenie instalacji.

Po zakończeniu instalacji można przystąpić do konfiguracji samego urządzenia.



3. Pierwsze podłączenie do urządzenia

Zaleca się aby pierwszego podłączenia do urządzenia dokonać, gdy:

- Zweryfikowano zawartość opakowania,
- Zarejestrowano urządzenie,
- Zainstalowano Administration Suite,
- Określono sposób podłączenia urządzenia NETASQ do sieci.

Uwaga

Urządzenie należy podłączyć do sieci tylko przy pomocy zasilacza dostarczonego przez producenta. Jeżeli istnieje podejrzenie, iż zasilacz jest uszkodzony lub widoczne są mechaniczne uszkodzenia końcówki zasilacza należy zaniechać podłączenia i zgłosić zaistniałą sytuację na pomoc@netasq.pl

Uwaga

Urządzenia NETASQ należy podłączać do sieci poprzez listwę zabezpieczająca przed przepięciami lub z wykorzystaniem urządzenia UPS.

🕑 Uwaga

Wyłączenie NETASQ UTM z sieci musi odbywać się zgodnie z zaleceniami producenta. Służy do tego odpowiednia opcja dostępna z konsoli webGUI lub polecenie *HALT* z linii poleceń. Ponadto urządzenie można wyłączyć za pomocą przycisku na przednim panelu urządzenia.

Podłączenie do urządzenia jest możliwe przy wykorzystaniu:

- Windows Terminal (lub Putty) poprzez port Serial,
- NETASQ Unified Managera,
- klienta SSH,
- przeglądarki www (IE, Firefox);



W domyślnej konfiguracji istnieje możliwość dokonania wstępnych ustawień przy użyciu konsoli www. Urządzenie jest dostępne domyślnie pod adresem:

https://10.0.0.254/admin/

Wspierane przeglądarki to:

- Internet Explorer 7, 8 i 9
- Firefox 3.6 lub nowszy

W celu dokonania wstępnej konfiguracji urządzenia należy podłączyć komputer do portu **IN**, którym domyślnie jest interfejs drugi.

SERIA U



Komputer podłączony do tego portu otrzyma adres IP z serwera DHCP. W domyślnej konfiguracji do konsoli można dostać się przy użyciu:

Użytkownik: **admin** Hasło: **admin**

\rm Uwaga

Jeżeli kabel Ethernet nie zostanie podłączony do prawidłowego portu to nie będzie możliwe podłączenie się do urządzenia poprzez przeglądarkę (WebGUI). Przełączanie się pomiędzy interfejsami urządzenia może uruchomić tzw. Antispoofing Mechanism, który całkowicie uniemożliwi podłączenie do urządzenia poprzez konsolę WebGUI. Należy wtedy uruchomić ponownie urządzenie lub przywrócić do ustawień fabrycznych. Do ponownego uruchomienia urządzenia z poziomu CLI można użyć polecenia "*Reboot*".

Diody przy interfejsach odpowiednio oznaczają:



zapalona jedna, prawa dioda – 10 Mb/s; zapalone obie diody – 10/100 Mb/s; zapalona jedna, lewa dioda – 10/100/1000 Mb/s; migające diody oznaczają transfer na interfejsie;



Przycisk przywrócenia ustawień fabrycznych:



Dostęp do Command Line Interface (CLI):



Zapalone diody z lewej strony urządzenia oznaczają (od góry):



Dioda zielona – urządzenie w trybie online Dioda zielona – start/zatrzymywanie systemu operacyjnego Dioda pomarańczowa – sygnalizacja stanu zasilania

Przycisk wyłącznika, przytrzymany przez około 5 sekund spowoduje zamknięcie systemu. Zamknięcie systemu sygnalizowane jest sygnałem dźwiękowym oraz zgaśnięciem górnej zielonej diody. Proces zamknięcia kończy się zgaśnięciem dolnej zielonej diody.



Konsola NETASQ webGUI

Ekran logowania NETASQ webGUI zaprezentowano poniżej. Wraz z wersją 9.0.0 konsola dostępna jest w trzech językach: Angielskim, Francuskim i Polskim. Autoryzacja polega na podaniu loginu i hasła. Konfiguracja pozwala także na autoryzacje z wykorzystaniem certyfikatu SSL. Wymaga to jednak wcześniejszej konfiguracji serwera PKI na urządzeniu. Po wybraniu pozycji *"OPCJE"* istnieje możliwość zmiany języka lub autoryzacji z uprawnieniami *"tylko do odczytu"*.



		£	
		NETASQ	
		we secure IT	
U	zvtkownik :	admin	
Ha	asło :		
		Zaloguj z wykorzystaniem certyfikatu SSL	
		Zaloguj	
	▲ Opcje		
1	Wybierz język :	Polski	
		Tylko do odczytu	

Pomyślna autoryzacja na urządzeniu spowoduje uruchomienie do głównego okna konfiguracji. Po lewej stronie ekranu [1] znajduje się główne menu z wszystkimi opcjami konfiguracyjnymi. Okno centralne [2] prezentuje na pierwszej stronie zbiór różnego rodzaju tzw. widżetów, które składają się na PANEL KONTROLNY. Informacje przedstawiane w tych oknach przedstawiają stan poszczególnych modułów (licencje, interfejsy, dzienniki zdarzeń itp.). W górnym panelu [3] znajdują się opcje ustawienia samego WebGUI oraz odnośnik umożliwiający zmianę posiadanych uprawnień do zarządzania urządzeniem.

	NETASQ U120-A	NETA SQ Wersja: 9.0.3.1	admin A <u>Uprawnieni</u> a	a: modyfikacja/za	pis	3			\odot	el Poberzp	P	etracyjny
		DLNY								٠	- \$	0 %
MODULY	- USTAWIENIA SIECI										- 8 \$	× ^
× H		_		0.0	0000						3333	
PANEL KONTROLNY	NETASQ U	120										
KONFIGURAC A SIECI												
C OBIEKTY	ALARMY									281	- 2	×
	Data I czas w	Priorytet	Adres źródłowy	Adres docelo	Alarm						Akcia	-
	22:08:05	Niski	124.248.37.64	Firewall out	Filter alarm						ze	AE
	21:39:15	🔊 Niski	91.121.167.72	Firewall_out	Invalid ICMP message (no TCI	P/UDP linked entry)				F	Za	
KONTROLA APLIKACJI	20:25:12	🌋 Niski	81.189.159.79	Firewall_out	Filter alarm						1 ze	
DOŁĄCZENIA VPN	20:22:26	📓 Niski			Connection terminated for we	ebadmin (timeout)						
ADMINISTRACJA	20:10:21	🌋 Niski	173.192.18.197	Firewall_out	Invalid ICMP message (no TC	P/UDP linked entry)					🔛 za	
0	19:36:37	🌋 Niski	92.243.209.160	Firewall_out	Filter alarm						1 ze	-
												-
	MONITOR ZA SOBÓW				2 X	INTERFEJSY SIECIOW	E				e = \$	×
	4 %		2 %	35°	9 %	Nazwa 🔻	Тур	Adres/Maska Po	bieranie	Wysyłani	e	
			1			in (Ethernet1)	ethernet	10.0.0.254/255				*
						dmz4 (Ethernet5)	ethernet	192.168.203.25		-		
						dmz3 (Ethernet4)	ethernet	10.0.0.254/255				
	Duck		Procesor	Temperatura	Damieć	dmz2 (Ethernet3)	ethernet	10.0.0.254/255		-		E
	Dyak		FIOCESO	remperatura	Family	dmz1 (Ethernet2)	ethernet	10.0.254/255				
	AKTUALIZACJE				<i>⊟</i> ≉ ×	cypr (Vlan1)	vlan	10.0.9.254/255		-	_	+
	Nazwa	Sta	n	Ostatnia	aktualizacja	USŁUGI				1	a - a	×
	Antyspam	0	Aktualne	21.07.20	12 12:30:01	Newconcelori		Course and a first free (Deserves	(NA)		
	Sygnatury IPS	0	Aktualne	21.07.20	12 12:31:00	Nazwa usługi		czas pracy (opune)	Procesor (70)*		-
	ClamAV	0	Aktualne	21.07.20	12 22:32:01	asod		184 14:02:15	0.1%			n.
	Filtrowanie URL	0	Aktualne	21.07.20	12 12:30:01	dhcpd		18d 14:01:29	_			
	Vaderetro	0.	Aktualne	21.07.20	12 22:34:01	g dns		18d 14:02:04	Nee-			
2 OZTIKOVINICY I GRUPY						a mark		102 44-04-05				*



4. Podstawowa konfiguracja

Po pierwszym zalogowaniu się do urządzenia należy zweryfikować poprawność licencji. Można to zrobić na jednym z widżetów panelu kontrolnego.



Wstępną konfigurację można podzielić na etapy:

- konfiguracja ustawień WebGUI,
- ogólne ustawienia dotyczące samego urządzenia,
- konfiguracja/zmiana hasła dla użytkownika admin,
- ustawienie serwerów DNS na urządzeniu,
- konfiguracja obiektów,
- Konfiguracja usług DHCP patrz rozdział 14,
- Konfiguracja interfejsów urządzenia (trybu pracy) patrz rozdział 5,
- Ustawienie bramy domyślnej na urządzeniu (routing) patrz rozdział 6,
- Konfiguracja zapory (firewall) patrz rozdział 7,
- Konfiguracja translacji adresów (NAT) patrz rozdział 8.



Konfiguracja WebGUI

W pierwszej kolejność należy skonfigurować parametry panelu administracyjnego tzw. WebGUI. W celu

konfiguracji WebGUI należy użyć przycisku Markowski który znajduje się z prawej strony górnego menu. Zmiany w konfiguracji w tej części są aktywowane automatycznie w chwili ustawienia nowej wartości (nie ma potrzeby zatwierdzania zmian).

Przywróć ustawienia domyślne		
Informacje ogólne		
Użytkownik :	sua927	
Hasło :		
	🚱 zaloguj na netasą.com	
Ustawienia uwierzytelnienia		
	Zaloguj automatycznie (certyfikat SSL)	
Maksymalny okres bezczynności :	5 minut	
	Przywróć widok z ostatniej sesji	
Ustawienia interfejsu		
	Zawsze wyświetlaj opcie zaawansowane	
	Wczytaj użytkowników/grupy po wybraniu modułu	
	Wczytaj obiekty sieciowe po wybraniu modułu	
	Wyświetl globalne polityki ochrony (Filtering oraz NAT)	
Liczba reguł filtrowania na stronie :	Automatycznie	
Konfiguracja interfejsu użytkownika		
	✓ Przeszukuj wszystkie właściwości obiektu	
	📄 Wyłącz analizator reguł w czasie rzeczywistym	
	🥅 Niedziela rozpoczyna tydzień	
	Zatwierdź zmiany przed wysłaniem do urządzenia	
Pliki pomocy i narzędzia administracy	yjne (konfiguracja odnośników)	
Podrecznik użytkownika :	http://documentation.netasq.com/go	
V AGEN MORE AND VERY AND A REPORT AND A DECK.		
Opis alarmów i komunikatów :	http://www.netasq.com/securitykb	

Informacje ogólne

Należy podać login i hasło do swojej strefy klienta ze strony www.netasq.com. Dane te są dostarczane wraz z urządzeniem po jego zakupie. Uzupełnienie tych danych pozwala na automatyczne pobieranie oraz odnawianie licencji przez urządzenie, a także pozwala na uruchomienia sprawdzenia aktualnego firmware dla urządzenia.

Ustawienia uwierzytelnienia

Sekcja pozwala na ustawienie automatycznego logowania do GUI w wypadku, gdy mamy zaimportowany certyfikat SSL użytkownika o uprawnieniach administracyjnych. *Maksymalny okres bezczynności* pozwala określić czas po którym nastąpi automatyczne wylogowanie z konsoli w wypadku braku aktywności. Zaznaczenie opcji *Przywróć widok z ostatniej sesji* pozwala na zapisanie przez system preferencji użytkownika widoku GUI z ostatniej sesji.

Ustawienia interfejsu

W tej sekcji można ustawić aby opcje *Zaawansowane* były zawsze rozwinięte i widoczne w oknie konfiguracyjnym. Zaznaczenie opcji *Wczytaj użytkowników po wybraniu modułu* oraz *Wczytaj obiekty sieciowe po wybraniu modułu* spowoduje, iż w modułach konfiguracji użytkowników i obiektów sieciowych



elementy te zostaną wyświetlone po przejściu do tych sekcji. Gdy opcja ta jest odznaczona użytkownicy czy obiekty sieciowe są wczytywane po określeniu filtra (np. tylko obiekty typu host).

Ogólne ustawienia, dotyczącego samego urządzenia

Ustawień ogólnych urządzenia dokonujemy w sekcji Ustawienia systemowe -> Konfiguracja urządzenia.

Na pierwszej zakładce można skonfigurować nazwę urządzenia, ustawienia układu klawiatury i języka (kodowanie znaków). Można tutaj również skonfigurować czas urządzenia oraz strefę czasową. Alternatywnie można wskazać serwer NTP (serwer czasu), z którym NETASQ będzie synchronizował czas.

KONFIGURACJA URZĄDZE	NIA		R
USTAWIENIA OGÓLNE DOSTĘP	ADMINISTRACYJNY PROXY - VLAN - DNS		
Ustawienia ogólne			
Nazwa urządzenia UTM :			
Język :	Angielski		
Układ klawiatury :	Angielski 🖍		
Ustawienia czasu Data urządzenia :	10.03.2013		
Czas urządzenia :	15:15:18 Pobierz czas komputera		
Strefa czasowa :	Europe/Warsaw		
LISTA SERWERÓW NTP			
🕈 Dodaj 🔝 kaudi			
	1002 1 1 - 1 - 1 - 1 - 1 - 1	and the second se	

Zakładka **Dostęp administracyjny** pozwala skonfigurować dostęp do urządzenia. Znajdziemy tutaj między innymi możliwość ustawienia porty na którym będzie działał portal administracyjny (domyślnie jest to port https – 443 TCP), adresu lub adresów IP które będą miały możliwość dostępu do WebGUI oraz mechanizmu zapobiegania atakom typu *Brute Force*.

W dolnej części okna można włączyć dostęp do urządzenia poprzez konsolę SSH.



	RZĄDZENIA						R
USTAWIENIA OGÓLNE D	DOSTĘP ADMINIS	STRACYJNY PR	DXY - VLAN - DNS				
– Ustawienia ekranu logov	wania						
		🔽 Pozwól na u	wierzytelnianie użytkownika 'admin' t	hasłem			
Numer portu dia konsoli v	www:	https	~ 84				
		🔽 Ochrona prz	ed atakiem BruteForce				
Dozwolone błędne logow	ania :	3	-				
Wstrzymaj logowanie (mii	nuty) :	1	*				
LISTA ADRESÓW IP ADMI	NISTRACYJNY	сн					
🕈 Dodaj adres 🚦 Usud							
zakres - sieć - host - grupa	a hostów						
network_internals							
Ustawienia dostępu SSH							
		Włącz dostę	p SSH				
		Pozwól na d	lostęp z użyciem tylko hasła (mniej b	ezpieczne)			
Numer portu dla serwera	SSH:	ssh	~ 4				
			10 - 11 - 18				

Jeśli NETASQ do komunikacji z Internetem musi łączyć się przez zewnętrzny serwer Proxy, to na zakładce **Proxy – VLAN – DNS** można skonfigurować dane dostępowe do tego serwera. Można tutaj wskazać również serwery DNS, z których UTM ma korzystać przy rozwiązywaniu nazw. Skonfigurowanie tej opcji jest niezbędne do poprawnego pobierania aktualizacji przez urządzenia.

KONFIGURACJA URZĄDZENIA					
USTAWIENIA OGÔLNE DOSTĘP ADMINIS	TRACYJNY	PROXY - VLAN - DNS			
Ustawienia proxy dla urządzenia					
	🗐 Użyj se	rwera proxy			
Serwer proxy :		~ 阜			
Port:		~ Ę			
Użytkownik :					
Hasło :		128			
– Ustawienia interfejsów VLAN (802.1q) Liczba interfejsów VLAN [Maks:256] :	64	^			
- Ustawienia serwerów DNS dla urządze LISTA SERWERÓW DNS	nia ———				
🕈 Dodaj 🖾 Dauń 🅇 Wigóre 👃 Wid					
Serwery DNS (host)					
dns1.google.com					
dns2.google.com					



Konfiguracja/zmiana hasła dla użytkownika admin

Pierwsze logowanie do urządzenia odbywa się z użyciem konta *admin* i hasłem *admin*. Hasło admin jest hasłem startowym. Należy je zmienić zaraz po pierwszym logowaniu. Można tego dokonać w sekcji **Ustawienia systemowe -> Administratorzy** w zakładce **Konto Administratora**.

		1
UPRAWNIENIA UŻYTKOWNIKA	KONTO ADMINISTRATORA	
— Ustawienie hasła dla użytkowr	ika 'admin'	
Hasło :		
Potwierdź hasło :		
Siła hasła:		
	Export klucza prywatnego UTM	
	Export klucza publicznego UTM	

W tej zakładce znajdują się również klucze prywatny i publiczny umożliwiające logowanie do urządzenia poprzez SSH bez podawania hasła.

Konfiguracja obiektów

Obiekty to podstawowy element konfiguracji NETASQ UTM. Obiekt symbolizuje element sieci komputerowej.

Wyróżnić można kilka typów obiektów:

- Host (Host) reprezentuje pojedynczy adres IP,
- Zakres (IP address range) zakres adresów IP wykorzystywany np. w konfiguracji DHCP czy PPTP,
- Sieć (Network) adres IP i maska. Obiekt reprezentuje wszystkie adresy w sieci,
- Protokół (IP protocol) protokół sieciowy,
- **Port (Port)** port na którym działa usługa.

Obiekty odpowiedniego typu można grupować:

- Grupa portów (Port group) grupa obiektów typu port,
- Grupa IP (Group) grupa obiektów, w skład której mogą wchodzić obiekty typu Host, Zakres, Sieć.



Aby utworzyć nowy obiekt należy przejść do sekcji **Obiekty -> Obiekty** sieciowe i kliknąć przycisk Dodaj.

	🗙 🗐 Fitr:Wszystkie 🔹 🕂 Dodaj	Jsuñ 👁 Sprawdž
Nazwa 🔺	Wartość	
Internet		Szczegóły
Admin_srv		
auth	113 / TCP	Wybierz obiekt aby wyswietlic szczegoły
bgp	179 / TCP	
bgpd	2605 / TCP	
biff	512 / UDP	
bigbrother	1984 / TCP	
bittorrent	6881 / ANY	
bittorrent_tcp	6881 / TCP	
bittorrent_udp	6881 / UDP	
bootpc	68 / UDP	
bootps	67 / UDP	
chargen	19 / ANY	
chargen_tcp	19 / TCP	
chargen_udp	19 / UDP	
cisco-sccp	2000 / TCP	
citrix	1494 / ANY	
citrix-proxy	2598 / TCP	
citrix_tcp	1494 / TCP	
citrix_udp	1604 / UDP	

Innym sposobem tworzenia obiektów jest rozwinięcie w lewym menu gałęzi obiekty i wybranie ikony

Dodaj. Obiekty można również tworzyć będąc w oknie konfiguracyjnym dowolnego z modułów, jeśli opcja którą chcemy skonfigurować wymaga wskazania obiektu, to poza listą już istniejących obiektów

dostępna jest również ikona 🖳, kliknięcie której spowoduje otwarcie okna dodawania obiektu odpowiedniego typu.

Tworzenie obiektu typu Host: Obiekt Host reprezentuje powiązanie nazwy z adresem IP (jest to relacja 1:1).

daj obiekt	t						
() Host	sieć	zp Zakres	1 Port	n Protokół	Grupa IP	就 Grupa portów	
Nazwa:		ne	tasq.pl		Q		
Opis :		str	ona NETA	SQ			
Typ obie	ktu :	۲	Dynamicz	ny			
		0	Statyczny				
Adres IP	:	91	.201.154.	213			
Adres M/	AC:		Obiekt glo	balny			
			V Zasto	suj	🗙 Anuluj		

W polu **Nazwa** należy wpisać nazwę pod jaką obiekt będzie widoczny w konfiguracji urządzenia, może to być nazwa DNS co pozwoli na automatyczne rozwiązywanie nazwy na **Adres IP** w przypadku zaznaczenia **Typu obiektu** jako **Dynamiczny**. Opcja ta powoduje, że UTM co 5 minut odpytuje serwery DNS o rozwiązanie nazwy obiektu na adres IP. Wybór opcji **Statyczny** powoduje, że powiązanie **Nazwy** i **Adresu IP** jest trwałe i może być zmienione jedynie przez edycję obiektu. Pole Adres MAC służy do przypisywania adresu MAC do właściwości obiektu. Opcja ta jest wykorzystywana w przypadku konfiguracji serwera DHCP i ustawienia statycznych rezerwacji adresów IP dla komputerów. Zaznaczenia opcji **Obiekt globalny**



powoduje, że informacje o obiekcie są wymieniane pomiędzy urządzeniami spiętymi modułem **NETASQ Centralized Manager**.

\rm Uwaga

Skonfigurowanie pola Adres MAC powoduje stworzenie statycznego wpisu w tablicy ARP urządzenia. Jeśli wartość tego pola będzie inna niż rzeczywisty adres MAC komputera komunikacja z nim nie będzie możliwa.

Konfiguracja pozostałych typów obiektów będzie analogiczna jak obiektów **Host** z uwzględnieniem charakterystycznych pól dla każdego z typów obiektów.

Uwaga

NETASQ UTM posiada wstępnie skonfigurowaną pulę obiektów i są to głównie obiekty typu Protokół oraz Port. Część obiektów jest tworzona na etapie konfiguracji urządzenia i są to np. obiekty reprezentujące adres IP oraz sieć skonfigurowane na interfejsie urządzenia. Nazwy takich obiektów rozpoczynają się od frazy **Firewall**_ oraz **Network**_ gdzie po znaku "_" umieszczana jest nazwa interfejsu. Obiekty Firewall_ oraz Network_ nie mogą być edytowane, ponadto nie można stworzyć ręcznie obiektu, którego nazwa zaczynałaby się od tych fraz.

🕖 Wskazówka

Informacje o obiektach typu Host, Zakres, Sieć, Protokół oraz Port przechowywane są w pliku:

/usr/Firewall/ConfigFiles/object

Informacje o obiektach typu Grupa IP i Grupa portów umieszczone są w pliku:

/usr/Firewall/ConfigFiles/objectgroup

Synchronizację obiektów dynamicznych można przeprowadzić ręcznie używając polecenia:

objectsync



5. Tryb pracy urządzenia

Tryb pracy urządzeń NETASQ zależy od roli, jakie ma spełniać urządzenie w sieci. Tryb pracy określa relację pomiędzy interfejsami. Konfiguracja trybu pracy urządzenia odbywa się w sekcji **Konfiguracja sieci -> Interfejsy**.

Urządzenia NETASQ mogą pracować w trzech trybach:

- BRIDGE (przeźroczysty),
- ADVANCED (zaawansowany, tryb routera),
- HYBRID (mieszany).

Tryb ADVANCED

W tym trybie każdy interfejs ma przypisany adres należący do innej podsieci. Tym samym każdy z interfejsów określający pewną strefę w sieci, stanowi odrębny segment w obrębie firmy. W tym trybie NETASQ pełni rolę routera pomiędzy bezpośrednio podłączonymi do niego sieciami.



Tryb BRIDGE

Tryb Bridge inaczej jest zwany trybem transparentnym. W tym trybie wszystkie interfejsy urządzenia należą do tej samej podsieci. Ustawienie adresu IP określone jest na logicznym interfejsie typu BRIDGE, a same interfejsy dziedziczą ten adres. Urządzenie filtruje ruch, który przechodzi pomiędzy interfejsami bez modyfikacji adresów IP (translacja NAT).





Tryb HYBRID

Tryb HYBRID jest zwany inaczej trybem mieszanym. Polega on na takim ustawieniu interfejsów NETASQ, że cześć z nich względem siebie jest w trybie BRIDGE, a część w trybie ADVANCED. Jest to jeden z najczęściej używanych trybów.





6. Ustawienia trasowania połączeń (routing)

Trasowanie połączeń, czyli określenie drogi przesyłania pakietów można skonfigurować w NETASQ na kilka sposobów. Kolejność analizy poszczególnych metod trasowania jest następująca:

- Routing statyczny,
- Policy Routing,
- Routing by interface,
- Load Balancing,
- Brama domyślna (default gateway).

Routing statyczny

Pozwala na określenie tras statycznych do sieci, które nie są podłączone bezpośrednio do interfejsów urządzenia. Trasy statyczne można skonfigurować w oknie **Konfiguracja sieci -> Routing** na zakładce **Trasy statyczne**.

ROUTING							14 14
USTAWIENIA BRAMY TRASY STATYCZNE							
Szukaj 😕 🛧 Dodaj 🔀 Usuń							
Host - Sieć - Grupa IP	Adres sieci	Interfejs	Тур	Ustawienia bramy	Kolor	Opis	
602 Julio -	172 16 1 0	in	1	Bramka siec zdalna	(internal internal in		

Policy Routing

Jest to typ trasowania połączeń ze względu na adres źródłowy, adres docelowy pakietu, usługę (serwis, port) lub na podstawie zalogowanego użytkownika. Rysunek poniżej prezentuje jedno z zastosowań:



Na ilustracji zaprezentowano sytuacje, w której ruch http kierowany jest przez bramę *BRAMA1*, natomiast ruch związany z pocztą (smtp, pop3) kierowany jest na drugiego usługodawcę *BRAMA2*.



Można skierować ruch na odpowiednie łącze ustawiając w kolumnie **Akcja** opcję **Routing na podstawie reguły (PBR)** poprzez podanie bramy odpowiedniego dostawcy Internetu przy wybranej regule na firewalla.

Szuka	ij	× 🕈 Dodaj •	🛛 Usuń 🕇 W górę 🤳 W dół	Rozwiń wszystkie separatory	y 🔳 Zwiń wszystkie separato	ory 🛛 🚰 Wytnij 😭 Kopiuj	(2) Wilde) przyv	wróć domyślny układ kolum
	Stan	Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania	Komentarz
	🔵 włączona	🗴 zezwól Brama: Brama_2	B Network_internals	Internet	T http			
	🔵 włączona	ż zezwól	Network_internals	🙆 Internet	💌 Any			

Routing by interface

Ten typ trasowania połączeń pozwala na kierowanie całego ruchu przychodzącego na dany interfejs. Konfiguracja odbywa się w menu **Konfiguracja sieci -> Interfejsy** w zakładce **Zaawansowane** dla danego interfejsu.

Szukaj	🗙 🕈 Dodaj 🕶 🛛 Usuń 🔳 🛅 Wido	k mieszany ▼ Filtr: brak ▼ 👁 Sprawdź	
⊿ •C ^a bridge	OGÓLNE ZAAWANSOWANE		
in 👘	- Routing dia interfeisu	<u></u>	
👼 dmz1	Routing tha Interrejst		·
m dmz2		Nie zmieniai zasad routingu	
m dmz3		Pozostaw Jan VI ANu	
m dmz4	Adres IP bramy	Brame 2 X B	
m out	Nares in brany.	Didilid_2	

Load Balancing by Source/Destination

Równoważenie obciążenia można określić w zależności czy połączenia równoważone są według adresów źródłowych (SOURCE) czy na podstawie adresu źródłowego i docelowego (CONNECTION). Włączenie Load Balancingu polega na wybraniu metody równoważenia i wskazaniu dostępnych ISP w sekcji **BRAMY GŁÓWNE** w zakładce **Konfiguracja sieci -> Routing**. W ramach procesu równoważenia obciążenia wykorzystywany jest algorytm karuzelowy (*round robin*). Kolejne połączenie jest kierowane na kolejną bramę. Jeżeli lista bram się skończy to przydzielanie trasy zaczyna się od początku listy.

GIE ROUTING			
USTAWIENIA BRAMY TRASY STAT	TYCZNE		
)omyślna brama :	Brama_1 💉 🛱		
* Zaawansowane			
Równoważenie obciążenia :	🖱 Na podstawie adresu źródłowego (dom)	vślne)	
	🔘 Na podstawie adresu źródłowego i doce	lowego	
GŁÓWNE BRAMY	 Na podstawie adresu źródłowego i doce Wyłącz równoważenie obciążenia 	lowego	
GLÔWNE BRAMY + Dodaj 🖸 Usuń 🕇 W górę J	 Na podstawie adresu źródłowego i doce Wyłącz równoważenie obciążenia W dół 	lowego 🖅 Ustaw jako zapasową bramę	
GŁÓWNE BRAMY + Dodaj 🖸 Usuń 🕇 W górę J Brama (Host)	 Na podstawie adresu źródłowego i doce Wyłącz równoważenie obciążenia W dół Testuj bramę (ping obiekt IP) 	lowego 🔀 Ustaw jako zapasową bramę Opis	
GLÔWINE BRAMY + Dodaj 🖸 Usuń 🏌 W górę 4 Brama (Host) 1 Brama_1	Na podstawie adresu źródłowego i doce Wyłącz równoważenie obciążenia W dół Testuj bramę (ping obiekt IP)	Ilowego	



Brama domyślna

Domyślna brama (eng. Default gateway) to określenie routera, na który pakiety będą kierowane w przypadku, gdy żadna z powyższych metod nie zostanie wykorzystana. Dodatkowo brama domyślna stanowi bramę dla samego urządzenia NETASQ.

			BQH
USTAWIENIA BRAMY TRAS	Y STATYCZNE		
Domyślna brama :	Brama_domysina	~ e	
— • Zaawansowane ———			





7. Konfiguracja zapory (firewall)

Konfiguracja firewalla w rozwiązaniach NETASQ podzielona jest na dwie części. Pierwszą z nich są reguły domyślne a drugą polityki konfigurowane przez administratora.

W pierwszej kolejności pakiet sprawdzany jest przez zbiór **Domyślnych reguł firewall (Implicit rules)**. Jeżeli pakiet nie znajdzie dopasowania do żadnej z reguł domyślnych sprawdzane są dopasowania do reguł polityki stworzonej przez administratora tzw. **Polityki lokalnej**.



Domyślne reguły firewall - Implicit Rules

W sekcji **Polityki ochrony -> Domyślne reguły firewall** widoczne są reguły domyślne ustawione na zaporze. Reguły te mają na celu zapewnienie komunikacji z urządzeniem nawet w sytuacji, kiedy aktywowana jest domyślna polityka Block All, lub kiedy w ramach polityki firewall administrator nie stworzyłby reguł umożliwiających komunikację z urządzeniem co w efekcie aktywowania takiej polityki spowodowałoby utratę łączności z urządzeniem. Poniżej znajduje się okno konfiguracyjne reguł domyślnych:

WŁĄCZONE DON	NYŚLNE REGUŁY FIREWALL	
Status	Nazwa	
🔵 włączona	VPN PPTP	
🔵 włączona	Komunikacja w klastrze HA	
🔵 włączona	IPSec VPN - reguły dla tunelu VPN pomiędzy dwoma lokalizacjami	
🔵 włączona	DNS Proxy - dostęp do proxy dla sieci wewnętrznych (LAN,DMZ)	
🔵 włączona	Połączenia Dialup	
🔵 włączona	Blokuj pakiety żądania ident (port 113)	
🔵 włączona	Zarządzanie z adresów IP sieci wewnętrznych (LAN,DMZ)	
🔵 włączona	Dostęp SSH z adresów IP sieci wewnętrznych (LAN,DMZ)	
🔵 włączona	Zezwól na uwierzytelnianie z adresów IP sieci wewnętrznych (LAN,DMZ)	
🔵 wyłączona	Zezwól na uwierzytelnianie z adresów IP sieci zewnętrznych	
właczona	Zezwalaj na dostęp administracyjny z adresów IP sieci wewnętrznych (LAN,DMZ)	

W przypadku reguł domyślnych nie ma podglądu na ich pełną składnie. Znaczenie poszczególnych reguł można zobaczyć w aplikacji **Real Time Monitor** w zakładce **Reguły firewall**. Poniżej znajduje się lista reguł domyślnych zaprezentowanych w **RTM**.



Regi	uły firewall
⊿ F	Reguły domyślne (31)
	0 : skip 6 ipproto udp from any to any port 53
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on dmz4
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on dmz3
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on dmz2
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on dmz1
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on in
	0 : pass ipproto udp proto dns from dynamic 0.0.0.0 to any port 53 on out
	0 : reset ipproto tcp from any on out to dynamic 0.0.0.0 port 113
	0 : skip 5 ipproto tcp from any to any port 1300
	0 : pass ipproto tcp proto tcp from any on dmz4 to dynamic 0.0.0.0 port 1300
	0 : pass ipproto tcp proto tcp from any on dmz3 to dynamic 0.0.0.0 port 1300
	0 : pass ipproto tcp proto tcp from any on dmz2 to dynamic 0.0.0.0 port 1300
	0 : pass ipproto tcp proto tcp from any on dmz1 to dynamic 0.0.0.0 port 1300
	0 : pass ipproto tcp proto tcp from any on in to dynamic 0.0.0.0 port 1300
	0 : skip 5 ipproto tcp from any to any port 443
	0 : pass ipproto tcp from any on dmz4 to dynamic 0.0.0.0 port 443
	0 : pass ipproto tcp from any on dmz3 to dynamic 0.0.0.0 port 443
	0 : pass ipproto tcp from any on dmz2 to dynamic 0.0.0.0 port 443
	0 : pass ipproto tcp from any on dmz1 to dynamic 0.0.0.0 port 443
	0 : pass ipproto tcp from any on in to dynamic 0.0.0.0 port 443
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on loopback5
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on loopback4
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on loopback3
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on loopback2
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on loopback1
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on dmz4
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on dmz3
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on dmz2
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on dmz1
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on in
	0 : pass asq noplugin from dynamic 0.0.0.0 to any on out

Uwaga

Wyłączenie reguł domyślnych (implicit rules) bez wcześniejszego utworzenia odpowiednich reguł firewalla może skutkować brakiem dostępu do panelu administracyjnego urządzenia. Zmiany reguł domyślnych powinny być dokładnie przemyślane.

🕖 Wskazówka

Do wyświetlenie aktywnych reguł firewall służy polecenie:

sfctl -s filter



Lokalne polityki ochrony

Konfiguracja zapory NETASQ znajduje się w sekcji **Polityki ochrony -> Firewall i NAT**. Po wybraniu tej opcji ukaże się okno reguł firewalla. NETASQ UTM posiada 10 konfigurowalnych zestawów reguł zwanych slotami. W danej chwili aktywny może być jeden slot i oznaczony jest on symbolem litery "A".



W ramach ustawień slotu określa się politykę filtrowania ruchu na poziomie firewalla, sposób filtrowania ruchu poprzez system IPS oraz konfiguruje się inne skanery i dodatkowe parametry takie jak QoS. Poniżej znajduje się okno konfiguracyjne Firewall i NAT, gdzie przedstawiony jest domyślny zestaw reguł, którym jest slot nr 1 o nazwie **Block all**. W ramach tego zestawu możliwe jest podłączenie się do panelu administracyjnego urządzenia (nawet jeśli reguły domyślne są wyłączone), natomiast każde inne połączenie jest blokowane.

(T) FI	REWALLINAT							eq.
🙈 (1) BI	ock all	🗙 🔒 Ak	tywuj Edytuj • 🗐					
FIREWA	LL NAT							
Szukaj	3	× 🕂 Dodaj -	🖸 Usuń 🕇 W górę 👃 W	dół 🛛 🛅 Rozwiń wszystkie	e separatory 📃 Zwiń ws	szystkie separatory 🕴 💇 Wyt	nij 💣 Kopiuj 🔄 Widej	przywróć domyślny układ kolumn
	Stan	Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania	Komentarz
🖃 Remo	te Management: G	o to System -> Co	onfiguration to setup the web adm	ninistration application access	ŝ			
1	🔵 włączona	ż zezwól	💌 Any	Bo firewall_all	firewall_srv			Admin from everywhere
2	🔘 włączona	ż zezwól	📧 Any	👪 firewall_all	Any	wyłącznie icmp (echo requ	uest)	Allow Ping from everywhere
😑 Defa	ult policy					2017 No. 10		
3	🔵 włączona	blokuj	Any	💌 Any	🖹 Any			Block all



Górna część okna Firewall i NAT pozwala na zarządzanie slotami konfiguracyjnymi oraz regułami firewalla.

FIREWALL I NAT		[BQH]
A (1) Block all	💌 🎗 Aktywuj Edytuj 🔍 🛄	
FIREWALL NAT		
Szukaj	🗴 🕈 Dodaj 🕶 🔀 Usuń 🕇 W górę 👃 W dół 🛅 Rozwiń wszystkie separatory 🗏 Zwiń wszystkie separatory 🕅 Wytnji 😭 Wytnji 😭 Wytnji	przywróć domyślny układ kolumn

Dostępne akcje zarządzania regułami firewalla:

Aktywuj	aktywacja wybranego zestawu;
Edytuj	zmiana nazwy slotu, przywrócenie jego ustawień domyślnych oraz przekopiowanie zaznaczonego slotu do innego;
Dodaj	dodanie nowej reguły lub separatora. Z tego miejsca możliwe jest również uruchomienie kreatora reguł specjalnych: SSL Proxy, http Proxy (typu explicit), reguły uwierzytleniania;
Usuń	usuwa zaznaczoną regułę;
W góre/W dół	przesunięcie reguły;
Rozwiń/Zwiń wszystkie separatory	separatorów można użyc do grupowania reguł o podobnych zakresach np. reguły dla LAN, reguły dla DMZ. Jak sama nazwa wskazuje przysicki Rozwiń/Zwiń wszystkie separatory służą do szybkiego zwinięcia/rozwinięcia wszystkich separatorów.
Wytnij/Kopiuj/Wklej	pozwala na szybkie zarządzanie regułami. Reguły można zaznaczać z Shift lub Ctrl w celu zaznaczenia wielu reguł.

Dolna część okna pozwala na definiowanie poszczególnych reguł zapory. Konfiguracja reguł polega na definiowaniu dopasowania, czyli warunków jakie musi spełnić ruch aby wpaść w regułę oraz akcji – tego co ma się stać z ruchem, który wpadnie w daną regułę.

	Stan	Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania	Komentarz	
🖃 Ren	note Management: G	to to System -> Co	onfiguration to setup the web	administration application access	S				
1	🔵 włączona	🗼 zezwól	💌 Any	🔡 firewall_all	t firewall_srv t https			Admin from everywhere	
2	🔵 włączona	1 zezwól	💌 Any	🔐 firewall_all	💌 Any	wyłącznie icmp (echo reque	est)	Allow Ping from everywhere	
🖃 Def	ault policy								
3	włączona	blokuj	Any	Any	Any			Block all	

Kolumnami odpowiedzialnymi za dopasowanie ruchu do reguły są kolumny: Adres źródłowy, Adres docelowy, Port docelowy, Analiza protokołowa. Ich konfiguracja obejmuje:



Opcje dostępne w ramach kolumny Adres źródłowy:

Użytkownik - uwierzytelniony użytkownik bazy LDAP

Adres źródłowy - źródło pochodzenia pakietu. Może to być pojedynczy komputer, zakres adresów, sieć, grupa adresów IP.

Interfejs wejściowy – interfejs, do którego podłączony jest komputer inicjujący połączenie. Pozwala na tworzenie reguł zależnych od topologii sieci.

Opcje dostępne w ramach kolumny Adres docelowy:

Adres docelowy - adres przeznaczenia pakietu. Może to być pojedynczy komputer, zakres adresów, sieć, grupa adresów IP.

Opcje dostępne w ramach kolumny Port docelowy:

Port docelowy – określa usługę, z której będą skorzystać obiekty określone w Adresie źródłowym łącząc się do obiektu określonego w Adresie docelowym. Inaczej mówiąc jest to port docelowy połączenia.

Opcje dostępne w ramach kolumny Analiza protokołowa

Protokół – tryb analizy - określa protokół ruchu wpadającego w regułę. Może to być protokół warstwy IP (ICMP, TCP, UDP itp.) lub protokół warstwy aplikacji (http, DNS itp.)

Jeśli ruch znajdzie dopasowanie w powyższych kolumnach, czyli spełni wszystkie określone w nich warunki, to zostaną dla niego wykonane czynności zdefiniowane w kolumnach **Akcja** oraz **Polityki filtrowania**. Ich konfiguracja obejmuje odpowiednio:

Opcje dostępne w ramach kolumny Akcja:

Akcja - akcja jaka ma zostać podjęta dla ruchu, który znalazł dopasowanie w regule. Do wyboru są:

- Blokuj zablokowanie ruchu i nie wykonywanie dalszej analizy;
- **Zezwól** przepuszczenie ruchu i wykonywanie dalszej analizy;
- Loguj akcja niebędąca celem ostatecznym, informacja o ruchu zostanie zapisana w logach a pakiet będzie szukał dopasowania w kolejnych regułach firewalla.

Logowanie - informacja o dopasowaniu ruchu do reguły firewalla może zostać zapisana w logach (opcja zapisz w logach), lub wywołać Alarm: priorytet niski lub Alarm: priorytet wysoki, dzięki czemu dopasowanie zostanie zapisane w logach a dodatkowo będzie je można śledzić w Real Time Monitorze. Harmonogram - Harmonogram jest opcją dopasowania a nie filtrowania ruchu. Dzięki wskazaniu obiektu harmonogramu możemy zdefiniować godziny lub dni, w których reguła jest aktywna i uwzględniana w ramach polityki filtrowania.



Brama - pozwala na trasowanie ruchu w ramach polityk filtrowania.

Kolejka QoS - pozwala na przypisanie ruchu do odpowiedniej kolejki QoS, czyli na priorytetyzowanie ruchu lub sterowanie pasmem.

Podział względem - pozwala na równe podzielenie przypisanego pasma. Dla opcji **Użytkownik** i **Host** każde ze źródeł ruchu otrzyma taką samą część pasma niezależnie od tego jak wiele sesji generuje. Przy użyciu opcji **Połączenie** podział odbywa się względem połączeń niezależnie od tego ile sesji nawiązuje każde ze źródeł ruchu.

Opcje dostępne w ramach kolumny Polityki filtrowania:

Tryb pracy - **IPS**, czyli system wykrywania i blokowania zagrożeń; **IDS**, czyli wykrywanie zagrożeń bez ich blokowania; tryb pracy **Firewall** powoduje, że nie działa moduł ASQ, czyli zagrożenia nie są ani wykrywane, ani tym bardzie blokowane.

Profil ASQ –wybór jednego z 10 profili prac ASQ. Wybór automatyczny oznacza, że do analizy użyty będzie jeden z profili domyślnych, czyli 00 dla ruchu przychodzącego z zewnątrz i 01 dla ruchu wychodzącego z sieci wewnętrznych.

Sekcja **Filtrowanie treści** - konfiguracja poniższych pól konfiguracji związana jest z działaniem modułów proxy:

Antywirus - włączenie/wyłączenie filtrowania ruchu http, ftp, smtp i pop3 za pomocą skanera AV.

Antyspam - włączenie/wyłączenie skanera antyspamowego dla ruchu smtp i pop3.

Filtrowanie URL - wybór jednego z 10 profili filtrowania URL dla ruchu http.

Filtrowanie poczty - wybór jednego z 10 profili filtrowania nadawców/odbiorców dla ruchu smtp. **Filtrowanie FTP** - włączenie/wyłącznie skanera protokołu ftp.

Filtrowanie SSL - wybór jednego z 10 profili filtrowania po nazwach CA dla ruchu SSL.

Uwaga

Reguły firewalla sprawdzane są w kolejności od pierwszej do ostatniej. Jeśli ruch nie wpadnie w żadną ze zdefiniowanych reguł zostanie on zablokowany przez politykę domyślną.

Analizator reguł

Analizator sprawdza poprawność konfiguracji firewalla, tzn sprawdza, czy stworzone reguły są poprawne pod względem użytych obiektów i metod skanowania ruchu oraz czy nie ma reguł pokrywających się lub sprzecznych. W przypasku wykrycia nieprawidłowośći **Analizator** wyświetli w dolnej części okna konfiguracyjnego alarm informujący o wykrytym problemie oraz symbolem ¹ regułę, dla której wykryto nieprawidłowość.Poniżej znajduje się przykładowy komunikat **Analizator**a.





Przykładowe reguły firewalla:

Przepuszczenie ruchu www (http i https) z sieci LAN do Internetu

Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania
🗴 zezwól	며 Network_LAN	🚫 Internet	t http t https		

Reguła zezwalająca na dostęp administracyjny (SSH, WebGUI, RTM) z Internetu do urządzenia

Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania
1 zezwól	🚫 Internet	Firewall_OUT	☐ firewall_srv ☐ https ☐ ssh		

Zezwolenie na PING (ICMP) pomiędzy LAN a DMZ

Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania
🗴 zezwól	B Network_LAN	B Network_DMZ	🖹 Any	wyłącznie icmp (echo rec	lne:

🕖 Wskazówka

W systemie operacyjnym NS-BSD reguły filtrowania przechowywane są odpowiednio w:

/usr/Firewall/ConfigFiles/Filter/XX

Gdzie XX jeśli plikiem oznaczającym numer slotu (zestawu reguł).

W przypadku konfiguracji przy użyciu CLI, można aktywować poszczególny zestaw komendą:

enfilter XX

Gdzie XX to analogicznie numer slotu. Natomiast polecenie:

enfilter off

Wyłączy filtrowanie pakietów. Informacja o slotach, czyli ich nazwa i numer znajduje się w pliku:

/usr/Firewall/ConfigFiles/Filter/slotinfo



8. Konfiguracji translacji adresów (NAT)

Translacja adresów nazywana również maskaradą IP jest mechanizmem tłumaczenia adresów prywatnych sieci lokalnej na adresy publiczne otrzymane od operatora.

Rozróżnia się dwa podstawowe typy translacji:

SNAT (*Source Network Address Translation*) – polega na podmianie IP źródłowego w pakiecie. SNAT jest stosowany jest w przypadku podłączania sieci LAN z adresami prywatnymi do Internetu

DNAT (*Destination Network Address Translation*) – polega na podmianie IP docelowego w pakiecie. DNAT jest stosowany do udostępniania w Internecie zasobów sieci wewnętrznej, które mają prywatny adres IP.

Można się również spotkać z jednoczesną translacją adresu źródłowego i docelowego tzw. Source and Destination NAT

Mechanizm NAT może służyć nie tylko do tłumaczenia adresów IP (nagłówka IP) ale również do zmiany portów używanych w komunikacji (translacja nagłówka TCP/UDP) jest to tzw. PAT (*Port Address Translation*). PAT jest zazwyczaj połączony z translacją DNAT.

Konfiguracja NAT połączona jest z konfiguracją firewalla i znajduje się w sekcji **Polityki ochrony -> Firewall i NAT**. Aktywując Firewall aktywuje się również NAT. Połączenie konfiguracji tych modułów oznacza również, że tak jak w zaporze reguły NAT przetwarzane są zgodnie z ich kolejnością.

Konfiguracja NAT w wersji 9 firmware polega na zdefiniowaniu jak powinien wyglądać nagłówek TCP/IP po przejściu pakietu przez urządzenie. Konfiguracja podzielona jest na dwa etapy. W pierwszym definiowane jest dopasowanie ruchu do reguły, jeśli oryginalny nagłówek pakietu znajdzie dopasowanie do reguły firewalla, to wykonywany jest drugi etap polegający na podmianie poszczególnych elementów nagłówka TCP/IP.

🔍 (10) Pi	ass all	🗡 👰 Aktywuj 🕴 Edyt	uj- 19								
FIREWAL	L NAT										
szukaj	1	🗙 🛉 Dodaj 🕶 🔀 Usuń 📗	🕇 W górę 👃 W dół 🛛 🛅 Rozwiń v	vszystkie separatory	🔳 z	wiń wszystkie sepa	ratory 💽 Wytn	ij 💣 Kopiuj 🧐 🕬	e przywróć d	lomyślny układ koli	
		ORYGINALNY (przed translacją)					NAT (po translacji)				
		0	RYGINALNY (przed translacją)				N/	AT (po translacji)			
	Stan	0 Adres źródłowy	RYGINALNY (przed translacją) Adres docelowy	Port docelowy		Adres źródłowy	N/ Port źródłowy	AT (po translacji) Adres docelowy	Port docelowy	Opcje	
	Stan włączona	O Adres źródłowy ¤¦ä Network_LAN	RYGINALNY (przed translacją) Adres docelowy Any interfejs wyjściowy: OUT	Port docelowy	+	Adres źródłowy	NA Port źródłowy ¥ ephemeral_f	AT (po translacji) Adres docelowy W	Port docelowy	Opcje	



Dopasowanie ruchu do reguły NAT – pakiet Oryginalny (przed translacją)

Kolumna Adres źródłowy:

Użytkownik - uwierzytelniony użytkownik bazy LDAP Adres źródłowy - źródło pochodzenia pakietu. Może to być pojedynczy komputer, zakres adresów, sieć, grupa adresów IP. Interfejs wejściowy - wskazanie interfejsu do którego podłączony jest adres IP z którego pochodzi ruch.

Kolumna Adres docelowy:

Adres docelowy - adres przeznaczenia pakietu. Może to być pojedynczy komputer, zakres adresów, sieć, grupa adresów IP. Interfejs wyjściowy – interfejs, którym pakiet opuści urządzenie.

Kolumna Port docelowy:

Port docelowy – określa usługę, z której będą chciały skorzystać obiekty określone w Adresie źródłowym łącząc się do obiektu określonego w Adresie docelowym.

Konfiguracja poszczególnych typów translacji

SOURCE NAT - MAP

Rysunek poniżej ilustruje wykorzystanie translacji adresów o nazwie SOURCE NAT. Chodzi o tłumaczenie adresu źródłowego po przejściu przez router z funkcją NAT. Jest to podmiana n-1, czyli ustawienie tłumaczenia n adresów prywatnych na 1 publiczny.





	ORYGINALNY (przed translacją)			NAT (po translacji)			
Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy		Adres źródłowy	Port źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy
P Network_LAN	🛞 Internet interfejs wyjściowy: OUT	Any	+	📳 Firewall_OUT	🖞 ephemera	Lfw	

ORYGINALNY (przed translacją)

Adres źródłowy – Sieć LAN (dowolny adres z sieci LAN).
Adres docelowy – Any (dowolny docelowy adres IP), ale ruch musi być trasowany przez interfejs OUT.
Port docelowy – Any.

NAT (po translacji)

Adres źródłowy – Firewall_OUT, obiekt reprezentujący publiczny adres IP urządzenia. Jeśli ruch ma być natowany na adres publiczny, ale taki, który nie jest przypisany do interfejsu urządzenia konieczne jest wybranie opcji **Publikacja ARP**.

Port źródłowy – ephemeral_fw, pula losowych portów wysokich.

Adres docelowy – Any lub puste pole, oznacza, że adres docelowy zostanie pozostawiony z oryginalnego nagłówka IP.

Port docelowy – Any lub puste pole, oznacza, że port docelowy zostanie pozostawiony z oryginalnego nagłówka TCP/UDP.

Jak czytać translację SNAT?

Każde połączenie pochodzące z sieci LAN, które jest kierowane do Internetu i opuści urządzenie interfejsem OUT zostanie poddane translacji, po której adres źródłowy zostanie zmieniony na adres publiczny urządzenia a port źródłowy zostanie nadpisany nowym portem wysokim natomiast adres docelowy ruchu nie ulegnie zmianie.


DESTINATION NAT – REDIRECT

Translacja Destination NAT jest przydatna w przypadku przekierowania usług z zewnętrznego interfejsu NETASQ do sieci lokalnej na adres prywatny. Można sobie wyobrazić sytuacje np. przekierowania połączenia zdalnego pulpitu (Microsoft-Terminal-Serice).



Klient sieci Internet będzie łączył się na adres publiczny urządzenia NETASQ, a następnie nastąpi przekierowanie na adres lokalny do sieci LAN. Reguła na NAT będzie wyglądać następująco.

	ORYGINALNY (przed translacją)					NAT (po translacji)	
Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy		Adres źródłowy	Port źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy
🚫 Internet	📔 Firewall_OUT	🖞 microsoft-ts	->			Serwer	🖞 microsoft-ts

ORYGINALNY (przed translacją)

Adres źródłowy – Internet (ruch przychodzący z poza sieci wewnętrznych)

Adres docelowy – Firewall_OUT, obiekt reprezentujący publiczny adres IP urządzenia. Jeśli adres docelowy oryginalnego połączenia jest inny niż przypisany do interfejsu urządzenia konieczne jest wybranie opcji **Publikacja ARP**.

Port docelowy – Port, na który nawiązywane jest oryginalne połączenie.

NAT (po translacji)

Adres źródłowy – Any lub puste pole, oznacza, że adres źródłowy zostanie pozostawiony z oryginalnego nagłówka IP.

Port źródłowy – Any lub puste pole, oznacza, że port źródłowy zostanie pozostawiony z oryginalnego nagłówka TCP/UDP.

Adres docelowy – Obiekt reprezentujący prywatny adres IP serwera docelowego.

Port docelowy – Port na którym działa usługa na serwerze docelowym



Jak czytać translację DNAT?

Każde połączenie z Internetu, które jest nawiązywane na publiczny adres urządzenia na port microsoft-ts (3389) zostanie poddane translacji NAT w ramach której adres źródłowy i port źródłowy nie zmienią się, natomiast zmianie ulegnie adres docelowy, na prywatny adres IP serwera terminali z zachowaniem portu docelowego.

BI-DIRECTIONAL MAP

Operacja BI-MAP jest translacją typu 1:1, tzn. pozwala na przypisanie adresowi IP z sieci lokalnej wirtualnego adresu publicznego. Translacja BI-Directionam MAP składa się z dwóch reguł, z których jedna jest regułą SNAT a druga DNAT. Translacja BI-MAP wymaga użycia adresu IP niebędącego adresem urządzenia. Akcję tą stosuje się najczęściej w przypadku wystawienia kiedy serwer ma być widoczny w Internecie pod tym samym adresem, pod którym odbiera połączenia przychodzące do niego, czyli np. serwer pocztowy.

Konfiguracja translacji BI-MAP odbywa się poprzez Kreator reguły BIMAP (1:1).

 Utworzyć regułę dla tran Ustawienia podstawowe 	slacji 1-1. Prywatny	adres IP po przejściu p	orzez urządzenia otrzyma public	zny adres IP (obiekt wirtualr	ıy).
PRYWATNE			WIRTUALNE (NAT)		
Obiekty z sieci prywatnej :	Serwer	✓ 84	Wirtualne hosty :	IP_Publiczne	✓ € ₄
			Interfejs :	Wybierz interfejs	~
Zaawansowane					
Zaawansowane Przekierowana usługa :	Any	~ e,			

Zakończenie pracy kreatora owocuje utworzeniem dwóch reguł, jednej dla ruchu wychodzącego z Serwera do Internetu i drugiej dla ruchu przychodzącego z Internetu na publiczny adres IP NETASQ. Ponieważ publiczne IP nie jest zdefiniowane na interfejsie urządzenia należy włączyć opcję **Publikacja ARP**.

C	RYGINALNY (przed translacją)		-		N	AT (po translacji)	2
Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy		Adres źródłowy	Port źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy
Serwer	🛊 Any	🔹 Any	->				
🔹 Any	IP_Publiczne	🖹 Any	->			Serwer	



9. System wykrywania i blokowania włamań ASQ (IPS)

System Intrusion Prevention w urządzeniach NETASQ wykorzystuje unikalną, stworzoną w laboratoriach firmy NETASQ technologię wykrywania i blokowania ataków ASQ (Active Security Qualification). Analizie w poszukiwaniu zagrożeń i ataków poddawany jest cały ruch sieciowy od trzeciej (Network Layer) do siódmej (Application Layer) warstwy modelu ISO/OSI. Stosowane są trzy podstawowe metody: analiza heurystyczna, analiza protokołów oraz sygnatury kontekstowe.

Analiza heurystyczna

W analizie heurystycznej podstawę stanowi statystyka oraz analiza zachowań. Na podstawie dotychczasowego ruchu i pewnych założeń dotyczących możliwych zmian określa się czy dany ruch jest uznawany za dopuszczalne odchylenie od normy czy też powinien już zostać uznany za atak.

Analiza protokołów

Podczas analizy protokołów kontrolowana jest zgodność ruchu sieciowego przechodzącego przez urządzanie ze standardami RFC. Tylko ruch zgodny z tym standardem może zostać przepuszczony. Kontroli poddawane są nie tylko poszczególne pakiety ale także połączenia i sesje. W ramach technologii ASQ dla poszczególnych typów ruchu sieciowego warstwy aplikacji opracowane zostały specjalne plug-iny (wtyczki programowe) pracujące w trybie kernel-mode. Po wykryciu określonego typu ruchu (np. HTTP, FTP, SMTP, TELNET itp.) automatycznie uruchamiany jest odpowiedni plug-in, który specjalizuje się w ochronie danego protokołu. Tym samym, rodzaj stosowanych zabezpieczeń jest w sposób dynamiczny dostosowywany do rodzaju przepływającego ruchu.

Sygnatury kontekstowe

Ostatni z elementów, to systematycznie aktualizowane sygnatury kontekstowe. Pozwalają na wykrycie znanych już ataków, które zostały sklasyfikowane i dla których zostały opracowane odpowiednie sygnatury. W tym przypadku zasadnicze znaczenie ma kontekst w jakim zostały wykryte pakiety charakterystyczne dla określonego ataku - tzn. rodzaj połączenia, protokół, port. Wystąpienie sygnatury ataku w niewłaściwym dla tego ataku kontekście nie powoduje reakcji systemu IPS. Dzięki temu zastosowanie sygnatur kontekstowych pozwala na znaczne zwiększenie skuteczności wykrywania ataków przy jednoczesnym ograniczeniu niemal do zera ilości fałszywych alarmów. Innym istotnym czynnikiem wpływającym na wydajność stosowania części sygnatur jest ich optymalizacja pod kontem skanowania luk występujących w aplikacjach czy protokołach. Jeśli kilka ataków wykorzystuje tę sama lukę tworzona jest tylko jedna sygnatura dla luki dzięki czemu skraca się czas analizy a system IPS zabezpiecza sieć również przed tymi atakami, które choć same nie zostały jeszcze opisane to wykorzystują znane dziury i wady protokołów czy aplikacji.



Konfiguracja domyślnych profili IPS

Konfiguracja IPS zawiera 10 w pełni konfigurowalnych profili. Jednak dwa z nich są szczególnie istotne ponieważ zawierają one konfigurację domyślną dla skanowania ruchu przychodzącego i wychodzącego. Za ruch przychodzący uważa się ten, którego pierwszy pakiet pojawia się na interfejsie oznaczonym jako Zewnętrzny. Ruch wychodzący to natomiast taki, którego pierwszy pakiet transmisji pojawi się na interfejsie Wewnętrznym. Konfigurację profili domyślnych przeprowadza się w sekcji **Kontrola aplikacji -> Ustawienia profili**, gdzie domyślnie ruch przychodzący skanowany jest profilem **(0) Config**, a ruch wychodzący profilem **(1) Config01**.

			1
POLITYKI FILTROWANIA - USTAWIEN	IA PROFILI		
Konfiguracja protokołu wspólna dla ws	zystkich profili		C Pokaż ustawienia dla profilu
Domyślne konfiguracje			
Ruch przychodzący :	(0) Config	×	
📴 Ruch wychodzący :	(1) Config01	~	
6	15		

Jeśli w ramach filtrowania ruch ma być skanowany innym profilem, to w konfiguracji **Firewall i NAT** w kolumnie **Polityki filtrowania** należy zmienić opcję **Profil ASQ** z **Automatyczny** na wybrany przez nas profil.

Ustawienia ogólne		
Tryb pracy :	System IPS	
Profil ASQ :	I	
	Automatycznie	
Filtrowanie treści	(00) Config	
Antwirus '	(01) Config01	
, any mildo .	(02) Config02	
Antyspam :	(03) Config03	
Filtrowanie URL :	(04) Config04	
Filtrowanie poczty :	(05) Config05	
Filtrowanie ETP :	(06) Config06	
r nu uwanie FTF .	(07) Config07	
Filtrowanie SSL :	(08) Config08	
	(09) Config09	

Konfiguracja analizy protokołów

Konfiguracja skanowania protokołów poprzez mechanizm IPS znajduje się w sekcji **Kontrola aplikacji -> Analiza protokołów**. Znajduje się tutaj konfiguracja pluginów dla wszystkich najważniejszych protokołów z warstw od trzeciej (L3) do siódmej (L7) modelu ISO/OSI przy czym każdy z pluginów zawiera pola konfiguracyjne charakterystyczne dla każdego z protokołów.



W początkowej fazie transmisji danych używane są pluginy IP oraz TCP/UDP. Odpowiadają one za prawidłowe otwarcie sesji a więc:

Plugin IP – odpowiada za fragmentację pakietów i ich wielkość

	👿 Włącz limit MTU		
Ogranicz wartość MTU (fragmentacja) :	1500	* *	
Fragmentacja			
Fragmentacja	100		
Fragmentacja Minimalny rozmíar fragmentu :	140		

Plugin TCP/UDP – odpowiada za otwieranie, trwanie i zamykanie sesji.

Timeout (sekundy)			
Pakiet SYN :	20		
Połączenie TCP :	1800	*	
UDP pseudo-połączenie :	120	☆	
Pakiet FIN :	480	~	
Timeout dla zamykanych połączeń :	20	[★]	
Małe okno TCP :	30	~	

Po otwarciu sesji podłączane są pluginy odpowiednie dla każdego z protokołów. O tym jaki plugin będzie użyty decyduje port na którym odbywa się komunikacja. Wybierając opcję **Pokaż ustawieniach wspólnych dla wszystkich profili** w konfiguracji pluginu mamy możliwość zdefiniowania dla komunikacji na jakich portach ten plugin będzie używany. Jeśli żaden z pluginów nie obsługuje komunikacji na porcie używanym w czasie połączenia, to ruch będzie skanowany kolejno przez wszystkie pluginy, które mają zaznaczoną opcję **Automatyczne wykrywanie protokołu** w celu ustalenia jakiego typu jest to ruch.



ANALIZA PROTOKOŁÓW					*
Szukaj	(0) default	🖌 Edytuj 🔹 🤤	19 19	Pokaź ustawienia wspóln	e dla wszystkich profili
I HTTP I SMTP I POP3	ANALIZA PROTOKOŁU	PROXY ICAP A	NALIZA ZAWARTOŚCI		
FTP		V AU	tomatyczne wykrywanie protokołu		
Konfiguracja protokołu wspólna dla Dornyślne porty dla protokoł Dodaj 🖸 Usuń Port http	a wszystkich profili				
Domyślne porty dla protokoł	iu - SSL				
🕈 Dodaj 🛛 🖸 Usuń					
Port					
https					

Sygnatury kontekstowe

Sygnatury służą do filtrowania ruchu pod kontem wystąpienia cech charakterystycznych dla konkretnej luki lub ataku sieciowego. W przypadku wykrycia schematu działania zgodnego z takim zagrożeniem wywoływany jest odpowiedni alarm oraz wykonywane są zdefiniowane dla niego akcje, które mają na celu np. zablokowanie ruchu. Konfiguracja sygnatur odbywa się w zakładce **Kontrola aplikacji -> Alarmy**.

Config	Szablon 🔹 🔕 Nowe alarmy 🕶					ţ	1 widok: profil
Szukaj	× Fitruj •						
Kontekst	Alarm	A	Akcja	Priorytet	Nowy	Zaawansowane	
dns:32	DNS label recursion attack	Pomoc 🔛	Zablokuj	😭 Wysoki		Zaawansowane	*
dns:38	DNS id spoofing		Zablokuj	😭 Wysoki			H
dns:39	DNS zone change	15	Zablokuj	😭 Wysoki			
dns:40	DNS zone update	į	Zezwól	🔉 Ignoruj			
dns:60	DNS cache poisoning	18	Zablokuj	😭 Wysoki			
dns:86	Bad pointer in packet		Zablokuj	😭 Wysoki			
dns:87	Possible buffer overflow using DNS string	15	Zablokuj	🏠 Wysoki			
dns:88	Bad DNS protocol		Zablokuj	Wysoki		🛃 Zrzut pakietu (dump)	
dns:151	DNS query mismatch	12	Zablokuj	Wysoki			

Okno Alarmów zawiera następujące elementy:

Kontekst – określa plugin jakim dane połączenie jest obsługiwane, poza kontekstem podawane jest również ID sygnatury, co ułatwia przeszukiwanie sygnatur.

Alarm – nazwa alarmu/sygnatury.

Akcja – Zablokuj/Zezwól ruch sieciowy.

Priorytet – określa poziom ważności alarmu. Alarmy z priorytetem Wysokim lub Niskim pojawiają się w RTM oraz są zapisywane w logach. Alarmy, dla których ustawiona jest akcja Ignoruj nie są wyświetlane, opcja ta jest przydatna jeśli jakiś alarm "zaśmieca" logi.



Nowy – w tej kolumnie dla każdej nowej sygnatury pojawia się symbol ⁽¹⁾(wykrzyknika). Ma to na celu wyróżnienie nowych sygnatur, z którymi administrator powinien się zapoznać.

Zaawansowane – pozwala na podjęcie dodatkowych akcji takich jak wysłanie alertu mailowego czy wykonanie zrzutu tcpdump pakietów.

🖖 Uwaga

Profile **Analizy protokołów** i **sygnatur** są ze soba ściśle powiązane, tzn. profil 00 Analizy protokołów oraz profil 00 Alarmów tworzą **Profil ASQ 00**, a profil 02 Analizy protokołów oraz profil 02 Alarmów tworzą **Profil ASQ 02**. Profil ASQ jest filtrem IPS implementowanym na poziomie reguł firewalla.

Monitorowanie działania IPS

Działanie systemu IPS możemy monitorować z poziomu **Real Time Monitora**. W zakładce Alarmy można znaleźć informacje o filtrowanym ruchu, w przypadku systemu IPS będą to wpisy typu Alarm.

🚺 Status	C Odśwież ?	Pokaż pomoc							Urządzenie: 😡 83.17.13	1.114 (netasq.dagma	a.com.pl) 💌 🚰 Pozosta
Panel kontrolny	Filtruj 🔻 Wy	szukaj:									Urządzenia: 64/21
Alarmy	V Czas	💎 Typ logów	💎 Akcja	Prioryte	Konfiguracja	💎 Polityka filtrow 🛡 U:	zytkownik 👎 Interfejs źródł	o 🔻 Źródło	Przeznaczenie	Port docelowy	💎 Szczególy
Additing	Wczorai o 18:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
Audyt podatności	Wczoraj o 18:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
	Wczoraj o 18:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
Hosty	Wczoraj o 18:30	Alarm	Ø block) Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
	Wczoraj o 18:30	Alarm	Ø block) Niski	Config		out	87.226.86.32	Firewall out	socks	Port probe: Konfigura
S Interfejsy	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
Kolejki QoS	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block) Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
Użytkownicy	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
Kwarantanna	Wczoraj o 17:30	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe: Konfigura
	Wczoraj o 17:29	Alarm	Ø block) Niski	Config		out	157.55.35.38	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
IPSec VPN	Wczoraj o 16:22	Alarm	Ø block	Niski	Config		out out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
Aldustinatio	Wczoraj o 16:22	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
Aktualizacje	Wczoraj o 16:22	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall out	http	Port probe; Konfigura
Uchurai	Wczoraj o 16:21	Alarm	Ø block) Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
a ostagi	Wczoraj o 16:13	Alarm	Ø block	Niski	Config		out 🔤	88.134.30.153	Firewall_out	socks	Port probe; Konfigura
Klaster HA	Wczoraj o 15:21	Alarm	🖙 pass	Niski	Config01		out out	10.0.8.18	83.12.202.170	microsoft-ts	Interactive connection
	Wczoraj o 15:08	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
Reguly firewall	Wczoraj o 15:08	Alarm	Ø block) Niski	Config		🚺 out	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
_	Wczoraj o 15:08	Alarm	Ø block	Niski	Config		out out	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
Reguły VPN	Wczoraj o 15:07	Alarm	Ø block	Niski	Config		out 📕	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
	Wczoraj o 15:07	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	65.55.24.219	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
Logi	Wczoraj o 15:07	Alarm	pass	Niski	Config01			cypr_range	clients-cctld.l.google.com	http	Site with open redirec
	Wczoraj o 15:07	Alarm	De pass	Niski	Config01			cypr_range	clients-cctld.l.google.com	http	Site with open redirec
IPSec VPN	Wczoraj o 14:49	Alarm	Ø block	Niski	Config		out	66.249.74.88	Firewall_out	http	Port probe; Konfigura
	Wczoraj o 14:49	Alarm	Ø block)) Wysok	Config01		out	cypr_range	star.c10r.facebook.com	https	Web : Facebook Conr
System	Wczoraj o 14:49	Alarm	Ø block	Niski	Config		out 🐻	66.249.74.88	Firewall out	http	Port probe; Konfigura

Z tego poziomu możliwe jest również wyświetlenie pomocy – opisu danego alarmu.



Innymi miejscem gdzie można sprawdzić działanie IPS jest widget **Alarmy** w **Panelu kontrolnym** dostępnym z poziomu WebGUI. Użycie tego okna jest być może wygodniejsze, ale nie daje tak dokładnego logu jak **Real Time Monitor**.

ALARMY					<i>₽ 8 * =</i> ¢ ×	¢
Data i czas 👻	Priorytet	Adres źródłowy	Adres docelowy	Alarm	Akcja	
1:14:48	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj	
1:14:36	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj	
1:14:27	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj	
1:08:08	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj	
1:07:56	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj	
1:07:47	🔊 Niski	75.101.201.205	Firewall_out	Port probe	zablokuj .	+

\rm 🛛 Uwaga

NETASQ w wersji 9 nie posiada funkcji "bypass". Funkcja ta została zastąpiona poprzez wprowadzenie opcji **Polityki filtrowania -> Firewall (Klasyczny firewall)** w konfiguracji reguł zapory.



10. Konfiguracja Audytu podatności (SEISMO)

Moduł Audytu podatności jest pasywnym skanerwm wnętrza sieci. Pasywnym skanerem określamy taki, który nie generuje dodatkowego ruchu w sieci ani nie wymaga instalacji dodatkowego oprogramowania na komputerach w sieci. Skanuje on ruch przesyłany poprzez urządzenia w kontekście luk w aplikacjach sieciowych i systemach operacyjnych zainstalowanych na komputerach. Audyt podatności wymaga zakupu dodatkowej licencji.

Konfiguracja Audytu podatności odbywa się w zakładce **KONTROLA APLIKACJI -> Audyt podatności**. Jeśli opcja jest wyszarzona oznacza to, iż zainstalowana na urządzeniu licencja nie ma aktywnej funkcji pasywnego skanera sieci.

Audyt podatności nie blokuje żadnego ruchu, a jednie wyświetla informacje na temat wykrytych zagrożeń.

W przypadku konfiguracji audytu podatności istotne jest :

- Określenie komputerów i serwerów, które mają być monitorowane.
- Określenie pod kątem jakiego typu zagrożeń skanowane będą komputery.
- Skonfigurowanie czasu przez jaki informacje o wykrytych zagrożeniach będą przechowywane.
- Zdefiniowanie wykluczeń ze skanowania.

Domyślnie skanowany jest cały ruch generowany przez grupę **Network_Internals,** czyli wszystkie stacje podłączone do interfejsów określonych jako **Wewnętrzne (LAN,DMZ)**.

ano grupy 💙 ano grupy 💙 Profil Wszystkie	 	
ano grupy 👻 Profil Wszystkie		
Profil Wszystkie		
Profil Wszystkie		
Profil Wszystkie		
Wszystkie		
	\$	



Informacje zebrane przez moduł **Audytu podatności** najłatwiej przeglądać za pomocą **NETASQ Real Time Monitor**.

Poniżej przedstawiony jest przykładowy wynik skanowania przeprowadzonego przez SEISMO:

Status	Odśwież ?	Pokaż pomoc					Urządzenie:	83.17.131.1	.14 (netasq.dagma.co	m.pl) 🔻 🛃 Po
Konsola	Podatności: 26	12 software(s) 3	event(s)							
Panel kontrol	Wyszukaj:									Urządzenia: 26
	🖤 Urządzenie	Poziom zagrożenia	🌹 Pełna nazwa zagn	ożenia	Tagrożonych Trupa	💎 Aplik	acja 🖤 Exploit	Rozwiązanie	🖤 Data wykrycia	VID zagrożenia
Alarmy	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari Code E	ecution and Information Disclosure Vulner	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	🖌 Tak	2010-06-08	12192
Audabarda	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari Code E	ecution and Information Disclosure Vulner	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2010-07-29	12249
Audyt podat	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari File Pro	cessing Insecure Library Loading Vulnerability	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	🖌 Tak	2010-08-26	12275
Hosty	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari Code E	ecution and Information Disclosure Vulner	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2010-11-19	12357
inosty	netasg.dag	Krytyczny	Mozilla Products Co	de Execution and Information Disclosure Vu	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	🖌 Tak	2011-03-01	12441
Interfeisy	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari Code E	ecution and Information Disclosure Vulner	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2011-03-10	12452
	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari WebKit	Use-after-free and Integer Overflow Vulnera	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2011-04-14	12486
Kolejki QoS	netasq.dag	Krytyczny	Mozilla Products Re	mote Code Execution and Information Discl	4 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2011-05-02	12501
	netasg.dag	Krytyczny	Mozilla Firefox and 1	Fhunderbird Multiple Code Execution Vulne	4 Web Clie	nt klient	Zdalne	🖌 Tak	2011-06-21	12541
Użytkownicy	netasg.dag	Krytyczny	Apple Safari Remote	Code Execution and Multiple Information	3 Web Clie	nt klient	Zdalne	V Tak	2011-07-21	1256
E	netasg.dag	Krytyczny	Mozilla Products Mu	Itiple Code Execution and Security Bypass	6 Web Clie	nt klient	Zdalne	💙 Tak	2011-08-18	12578
Kwarantanna	netasg.dag	Wysoki	Sun Java JRE Insecur	e Executable Loading Vulnerability	1 Misc	klient	Zdalne	🖌 Tak	2011-07-11	12628
	netasg.dag	Wysoki	Mozilla Firefox Multi	iple Vulnerabilities	2 Web Clie	nt serwer	Zdalne	V Tak	2011-09-28	12636
IPSec VPN	netasq.dag	1 Wysoki	Mozilla Firefox Multi	iple Vulnerabilities	4 Web Clie	nt klient	Zdalne	💜 Tak	2011-09-28	12636
	netasq.dag	Wysoki	Oracle Java SE Multi	ple Vulnerabilities	3 Misc	klient	Zdalne	💙 Tak	2011-10-19	12674
Aktualizacje	netaso dao	III Wysoki	Mozilla Eirefox / Thi	Inderhird Multinle Mulnerabilities	3 Web Clie	nt klient	7dalne	🖌 Tak	2011-11-09	12709
Heluci	Hosty									
onagi	Wyszukaj:									Urządzenia:
Klaster HA	🗑 Data i czas	We Host	V Adres IP	Oprogramowanie	🖤 Typ oprograme 🖤 N	azwa aplikacj	System operac	💎 Port	💎 Protokół intern	
Reguly firewall	2012-07-16 1	5:28:30 10.0.9.58	10.0.9.58	Firefox 4.0.1	Klient		Microsoft Wind			
	2012-07-161	5:55:41 10.0.9.27	10.0.9.27	Firefox 3.6.13	Klient		Microsoft Wind			
Reguły VPN	2012-07-17 1	1:56:36 10.0.9.28	10.0.9.28	Firefox 3.6.13	Klient		Microsoft Wind			
	2012-07-171	2:54:06 10.0.9.29	10.0.9.29	Firefox 3.6.13	Klient					
Logi	2012 07 17 1	0.00.EE 10.0.0.E0	10.0.0.50	Circles 4.0.1	WCk					
IPSec VPN	Ostatnie 15 minut									
Suctem	Vulnerabilitie(s):0			Information(s):0			Nowych hostów:	0		

W raporcie znajdziemy między innymi informację o poziomie ważności wykrytego zagrożenia, typie zagrożenia (Klient – Web client itp.) oraz sposobie jego wywołania (Zdalne/Lokalne). Po kliknięciu w wykrytą lukę znajdziemy dodatkowo informacje o komputerach, na których została wykryta podatna aplikacja oraz o tym w jakiej ta aplikacja jest wersji. Aby uzyskać dodatkowe informacje o zagrożeniu można wybrać w górnej części okna opcję **Pokaż pomoc**. W oknie pomocy można znaleźć dokładny opis zagrożenia, linki do stron na których zostało ono opisane oraz wyjaśnienie jakie czynności należy podjąć, aby wyeliminować zagrożenie z sieci.



		Risk level
Description	Multiple vulnerabilities have been identified in Mozilla products, which could be exploited by attackers to bypass restrictions, disclose sensitive information, or compromise a vulnerable system. These issues are caused by input validation errors and memory comptions related to the browser engine, signed JARs, WebGL shaders, ANGLE library.	Critical
	SVGTextElement.getCharNumAtPosition(), Content Security Policy reports, canvas and windows D2D hardware acceleration.	Advisory release date
		2011 09 19
Vulnerable Products	Mozilla Firefox versions prior to 6	2011-08-18
	Mozilla Firefox versions prior to 3.6.20	
	Mozilla Thunderbird versions prior to 6 Mazilla Thunderbird versions prior to 2 1 12	Target type
	Mozilla SeaMonkey versions prior to 2.3	Client
Solution	Upgrade to Mozilla Firefox version 6 or 3.6.20.	
	Ungrade to Mozilla Thunderbird version 6 or 3.1.12	Possible Exploitation
		Remote
	Upgrade to Mozilla SeaMonkey version 2.3	
CVE	CVE-2011-0984 / CVE-2011-2985 / CVE-2011-2986 / CVE-2011-2987 / CVE-2011-2988 / CVE-2011-2989 / CVE-2011-2990 / CVE-2011-2991 / CVE-2011-2992 / CVE-2011-2993	
References	http://www.mozilla.org/security/announce/2011/mfs2011-29.html http://www.mozilla.org/security/announce/2011/mfs2011-30.html http://www.mozilla.org/security/announce/2011/mfs2011-31.html http://www.mozilla.org/security/announce/2011/mfs2011-31.html	
	http://www.mozilia.org/security/announce/2011/mfsa2011-33.html	
SEISMO Detection	Yes (since ASQ v.4.1.1)	

Audyt podatności jest także doskonałym narzędziem do monitorowania zainstalowanych aplikacji sieciowych i systemów operacyjnych, które łączą się poprzez NETASQ. Od wersji 8 firmware taka informacja jest wyświetlana bezpośrednio w konsoli NETASQ Real Time Monitora :

odatności: 26	12 softwar	e(s) 3	event(s)	1				
Vyszukaj:								
Nazwa		💎 Grupa		💎 Typ oprogramowania	💎 Liczba v	vystąpień		
ESET NOD32		Antivirus		Klient		12		
ESET Smart Secu	rity	Antivirus		Klient		2		
Firefox		Web Clie	nt	Klient		11		
IRE		System T	ool	Klient		5		
Microsoft Intern	et Explorer	Web Clie	nt	Klient		11		
Microsoft Windo	ws Seven	Operatin	g System	System Operacyjny		1		
Microsoft Windo	ws XP	Operatin	g System	System Operacyjny		9		
MS BITS		System T	ool	Klient		7		
MS CryptoAPI		System T	ool	Klient		10		
MS Windows Up	date Agent	System T	ool	Klient		10		
NETASQ Admin	Suite	NETASQ	Tool	Klient		1		
Safari		Web Clie	nt	Klient		3		
Hosty								
Wyszukaj:								
💎 Nazwa	¶ Adr	es IP	💎 Opro	ogramowanie	Typ oprograme	🗑 System operac;	🖗 Port	💎 Protokół inter
10.0.9.10	10.0.9.1	LO	Firefox	7.0.1	Klient	Microsoft Wind		
10.0.9.19	10.0.9.1	19	Firefox	6.0.2	Klient			
10.0.9.20	10.0.9.2	20	Firefox	6.0.2	Klient	Microsoft Wind		
10.0.9.27	10.0.9.2	27	Firefox	3.6.13	Klient	Microsoft Wind		
10.0.9.28	10.0.9.2	28	Firefox	3.6.13	Klient	Microsoft Wind		
10.0.9.29	10.0.9.2	29	Firefox	3.6.13	Klient			
10.0.9.39	10.0.9.3	39	Firefox	3.6.16	Klient			
10.0.9.49	10.0.9.4	19	Firefox	7.0.1	Klient			
10 0 0 59	10.0.0	.0	Eircfor	4.0.1	Kliopt	Microcoft Wind		



11. Autoryzacja użytkowników

Rozwiązanie NETASQ UTM pozwala na wykorzystanie trzech typów baz użytkowników:

- Zewnętrzna baza zgodna z LDAP OpenLDAP, Novell eDirectory;
- Microsoft Active Direcotry;
- Wewnętrzna baza LDAP.

Każdą w tych baz można wykorzystać do:

- tworzenia reguł firewalla zgodnie z użytkownikiem zalogowanym na stacji a nie tylko adresu komputera;
- tworzenia tuneli VPN typu Client-to-Site;
- delegowania zadań administracji urządzeniem na użytkowników.

Tworzenie wewnętrznej bazy użytkowników

Aby skonfigurować wewnętrzną bazę użytkowników na urządzeniu NETASQ należy przejść na zakładkę Użytkownicy -> Konfiguracja bazy LDAP i wybrać opcję Utwórz lokalną bazę LDAP.

REATOR KONFIGURACJI BAZY UŻYTKOWNIKÓW	
WYBÓR TYPU BAZY LDAP - KROK 1 Z 3	
Podlacz do Microsoft Active Directory	
Podłącz do zewnętrznej bazy LDAP	
Otwórz lokalnie bazę LDAP (usunięcie istniejącej bazy LDAP)	



W kolejnym oknie konfiguracyjnym należy w polu:

Organizacja: podać nazwę firmy np. NETASQ

Domena: nazwa domeny

Hasło i Potwierdź hasło: hasło administratora domeny, może być użyte do integracji zewnętrznej usługi z bazą LDAP.

KONFIGURACJA DOSTEPU - KROK 2 Z 3	REATOR KONFIGURACJI BAZY UŻYTKOWNIKÓW		
Organizacja: NETASQ Domena: netasq.internal Hasto:	KONFIGURACJA DOSTEPU - KROK 2 Z 3		
Organizacja: NETASQ Domena: netasq.internal Hasto:			
Organizacja: NETASQ Domena: netasq.internal Hasło: •••••••• Potwierdź hasło: •••••••• Siła hasła: Bardzo silne		NET SO	
Domena : netasq.internal Hasło :	Organizacja :	NETASQ	
Hasło : •••••• Potwierdź hasło : •••••• Siła hasła: Bardzo silne	Domena :	netasq.internal	
Potwierdź hasło :	Hasło :	•••••	
Siła hasła: Bardzo silne	Potwierdź hasło :	•••••	
	Siła hasła:	Bardzo silne	

W kolejnym oknie konfiguracji można skonfigurować dodatkowe opcje bazy LDAP:

Publiczna baza LDAP – baza użytkowników może być wykorzystywana przez inne usługi sieciowe takie jak np. serwer FTP.

Aktywuj uwierzytelnianie na wewnętrznym interfejsie – na interfejsach wewnętrznych zostanie automatycznie uruchomiony portal autoryzacyjny użytkowników (Captive portal).

Włącz możliwość wysyłania żądań użytkowników – użytkownicy będą mogli zgłaszać prośby o założenie konta w usłudze LDAP, dzięki temu rola administratora może być ograniczona tylko do aktywowania kont zakładanych przez użytkowników.





Wybranie przycisku **Zakończ** zakończy prace i pokaże okno konfiguracyjne bazy LDAP, w którym możemy wybrać między innymi czy komunikacja z bazą LDAP ma odbywać się w formie zaszyfrowanej czy też nie oraz jakim algorytmem szyfrowane są hasła użytkowników w bazie LDAP.

	<u>P</u>
Włącz usługę LDAP/Active Direc	tory
Konfiguracja wewnętrznego LD	\P
Organizacja :	NETASQ
Domena :	netasq.internal
Login :	cn=NetasqAdmin
Hasło :	
Potwierdź hasło :	
Siła hasła:	
Dostęp z zewnątrz do bazy LDA)
	Zezwól na dostęp bez szyfrowania (PLAIN)
	🔲 Aktywuj dostęp SSL
Użyj certyfikatu :	Brak certyfikatu 🛛 🗙 🔎
Zaawansowane	
Funkcja skrótu (hash) :	SHA
1	



Integracja NETASQ z Microsoft Active Directory

Pierwsze okno kreatora jest takie samo jak w przypadku tworzenia wewnętrznej bazy i należy w nim wybrać **Podłącz do Microsoft Active Directory.**

W kolejnym oknie konfiguracyjnym należy w polu:

Serwer – wskazać obiekt reprezentujący IP kontrolera domeny

Port – wybrać port używany do komunikacji z LDAP – domyślnie 389

Podstawowy DN – podać pełną nazwę domeny z jaką integrujemy NETASQ, np.: netasq.internal

Login – podać login użytkownika używanego do integracji z AD wraz ze wskazaniem kontenera (CN) lub jednostką organizacyjną (OU) AD w którym znajduje się ten użytkownik. Jeśli do integracji używamy wbudowanego konta *Administratora*, który domyślnie znajduje się w kontenerze *Users*, to w polu *Login* należy wpisać: *cn=Administrator*, *cn=Users*.

Hasło – podać hasło domenowe użytkownika wskazanego w polu Login.

KREATOR KONFIGURACJI BAZY UŻYTKOWNIKÓW		
KONFIGURACJA DOSTEPU - KROK 2 Z 3		
		No
	1	
Serwer.	Microsoft_AD	× •••
Pon:	Idap	× 4
Podstawowy DN :	szkolenie.internal	
Login :	cn=Administrator, cn=U	
Hasło :	•••••	



W kolejnym oknie kreatora można włączyć opcję Aktywuj uwierzytelnianie na wewnętrznym interfejsie.

KREATOR KONFIGURACJI BAZY UŻYTKOWNIKÓW	
KONFIGURACJA USŁUG - KROK 3 Z 3	
Aktywuj uwierzytelnianie na wewnętrznym in Hasło dla nowo tworzonego użdzkownika bedzi	terfejsie a zabazniaczona funkcia baszuljaca SHA
	a ranarhiarana lauwald uanraldad al 197

Po zakończeniu pracy kreatora powinno pojawić się okno jak poniżej, co jest potwierdzeniem poprawnej integracji.

KONFIGURACJA BAZY LDAP	
KONFIGURACJA ZEWNĘTRZNEGO LDAP	STRUKTURA
Włącz usługę LDAP/Active Directory	
— Dostęp do serwera —	
Serwer :	Microsoft_AD
Port :	Idap 🗸 🗧
Podstawowy DN :	dc=szkolenie,dc=intern
Login :	cn=Administrator, cn=U
Hasło :	
 Połączenie do serwera za pomoci 	ą protokołu SSL
Wybierz zaufane certyfikaty CA :	Sprawdź czy nazwa serwera odpowiada polu FQDN w polu certyfikatu SSL. Brak certyfikatu
▲ Zaawansowane	
Serwer zapasowy :	Sprawdź konfigurację



Okno to pozwala między innymi na wskazanie dodatkowego, zapasowego kontrolera domeny czy też na sposobu łączenia się z bazą Active Directory.

Dostęp				
Określony filtr użytkownika :	(objectclass=user)			
Określony filtr grupy :	(objectclass=group)			
Certyfikat autentyczności :	cn=fwca,ou=cas			
- 🔺 Mapowanie				
Wybór szablonu -				
Domyślna wartość	Atryt	uty zewnętrznego serwera		
uid	sama	AccountName	*	
sn			-	
cn			E.	
mail				
description				
givenName				
telephoneNumber			-	
	📝 Baza LDAP jest tylko do odo	zytu. Tworzenie użytkowników lub grup jes	st niemożliwe	
Zmiana				
Gałąź użytkownika :	Podaj nazwę			
Gałaż orupy użytkownika :				

🕖 Wskazówka

Jeśli na urządzeniu jest już skonfigurowana baza użytkowników lub włączona jest integracja z bazą zewnętrzną w celu ponownego włączenia **Kreatora konfiguracji bazy użytkowników** należy w

prawym górnym rogu okna Użytkownicy -> Konfiguracja Bazy LDAP wybrać przycisk 💌.



Zarządzanie użytkownikami

Zarządzanie kontami użytkowników odbywa się w sekcji *Użytkownicy -> Użytkownicy i grupy*. Po przejściu do tego okna konfiguracyjnego możliwe jest tworzenie, modyfikowanie oraz usuwanie kont użytkowników i grup.

Szukaj 🗙 👤	Użytkownicy - 💠 Nowy użytkownik 🔸 Now	wa grupe 🔀 Usuń 👁 Sprawdź
Nazwa pospolita 1 Administrator 1 Gość	Administrator ()	ZŁONEK GRUPY
VIN-SRV2008-SZK	Login :	
	Imię :	
	Adres e-mail : Telefon :	
	Opis :	Wbudowane konto do administrowanía komputerem/domeną

Konto użytkownika pozwala na skonfigurowanie następujących parametrów:

Login – nazwa używana do logowania.

Nazwisko i Imię – nazwisko i imię użytkownika.

Adres e-mail - adres e-mail użytkownika. Zawartość tego pola powinna być unikatowa, ponieważ na jego podstawie generowany jest certyfikat użytkownika, ponadto może ono służyć jako identyfikator użytkownika w procesie tworzenia tuneli IPSec VPN.

Telefon – numer telefonu użytkownika.

Opis – opis ułatwiający identyfikację użytkownika w systemie.

Członek grupy – określa przynależność użytkownika go określonych grup bazy LDAP.

Konto grupy pozwala na zdefiniowanie następujących parametrów:

Nazwa grupy – nazwa grupy.

Opis – opis ułatwiający identyfikację grupy.

Członkowie grupy – pole zawierające listę wszystkich członków danej grupy.



Portal autoryzacji użytkowników – Captive portal

Captive portal jest specjalną stroną udostępnianą pod adresem https://IP_NETASQ/auth/ i wykorzystywaną w celu autoryzacji użytkowników. Mechanizm Captive portal wykorzystywany jest zarówno do autoryzacji użytkowników LAN (tworzenie polityk filtrowania ruchu) jak i WAN (SSL VPN). Konfiguracja Captive portal odbywa się w sekcji **Użytkownicy -> Portal autoryzacji**.

Konfigurację można podzielić na dwa etapy: ogólna konfigurację całego portalu oraz konfigurację logowania zależną od typu interfejsu.

Poniższe okno zawiera ogólną konfigurację portalu i obejmuje następujące funkcje:

DGÓLNY DOSTĘPNE METODY INTER	RFEJSY WEWNĘTRZNE INTERFEJSY ZEWNĘTRZNE	
Włacz uwierzytelnianie przez portal auto	prvzacji (Captive Portal)	
	Interfejsy wewnetrzne	
	🕤 Interfejsy zewnętrzne	
	Wszystkie interfejsy	
W		
Konfiguracja portalu		
Klucz prywatny lub certyfikat :	dagma.com.pl:netasq.dagma.com.pl	X X
* Zaawansowane	🕅 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg	o usuwaniu (TCP/UDP)
 Zaawansowane Uwierzytelnianie użytkownika w LDAP : 	 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzen użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera Użyj DNS 	o usuwaniu (TCP/UDP) iia I AD/LDAP
 Zaawansowane Uwierzytelnianie użytkownika w LDAP : Mybierz plik .PAC : 	 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzen użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera Użyj DNS 	o usuwaniu (TCP/UDP) ia AD/LDAP
 Zaawansowane Uwierzytelnianie użytkownika w LDAP : Wybierz plik .PAC : Portal 	 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzen użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera Użyj DNS 	o usuwaniu (TCP/UDP) ia I AD/LDAP
Zaawansowane Uwierzytelnianie użytkownika w LDAP : Wybierz plik .PAC : Portal	 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzen użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera Użyj DNS Ukryj górny baner portalu (logo NETASQ) 	o usuwaniu (TCP/UDP) ia AD/LDAP
Zaawansowane Uwierzytelnianie użytkownika w LDAP : Wybierz plik .PAC : Portal Wybierz logo dla portalu autoryzacji (Captive Portal) :	 Resetuj wszystkie połączenia dla użytkownika przy jeg użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzen użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera Użyj DNS Ukryj górny baner portalu (logo NETASQ) 	o usuwaniu (TCP/UDP) ia I AD/LDAP

Włącz uwierzytelnianie przez portal autoryzacji (Captive Portal) – określa interfejsy na których usługa będzie dostępna tzn. interfejsy tylko wewnętrzne, interfejsy tylko zewnętrzne lub oba typy interfejsów.

Klucz prywatny lub certyfikat - pozwala na wybór certyfikatu jaki będzie użyty do podpisania portalu autoryzacji. Certyfikat musi być wcześniej wczytany na urządzenie poprzez sekcję **Obiekty -> Certyfikaty – PKI**.

Klucz prywatny lub certyfikat - użyj loginu/hasła określonego w konfiguracji urządzenia – funkcja używana jeśli baza użytkowników jest bazą wewnętrzna urządzenia; użyj loginu/hasła użytkownika bezpośrednio z serwera AD/LDAP – funkcja używana gdy urządzenie jest zintegrowane z bazą zewnętrzną.

Portal – sekcja pozwala na wprowadzenie takich zmian w wyglądzie strony jak zmiana logo strony, czy zmiana szablonu css dla strony.



Konfiguracja logowania powiązana z typem interfejsu została przedstawiona poniżej. Zawiera ona następujące opcje:

	FEJSY WEWNĘTRZNE	RFEJSY ZEWNĘTRZNE
Iprawnienia użytkownika		
	Over u strene v st	nienić hasła
	Użytkownik może zmien	iić hasło
	💮 Wymuś zmianę hasła u	żytkownika
ażność hasła (dni) :	0	
zas trwania sesji autoryzacji		
nimalny crac autopracii klianta	45	Hinut X
nimainy czas autoryzacji kirenta ninuty) :	15	Minut
aksymalny czas autoryzacji klienta ninuty) :	240	Minut
ojedyncze logowanie - SSO (minuty):	240 🗘	Minut 👻
	🔲 Dostęp do pliku .PAC z	wewnętrznych interfejsów
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj	Dostęp do pliku .PAC z	wewnętrznych interfejsów
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj	Dostęp do pliku .PAC z i użytkowników Odmów użytkownikon	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj	 Dostęp do pliku .PAC z i i użytkowników Odmów użytkownikon Zezwól na wysyłanie ż 	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj	Dostęp do pliku .PAC z i użytkowników Odmów użytkownikon Zezwól na wysyłanie z Zezwól na wysyłanie z	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP oraz żądania certyfikatów PKI
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj Wyślij powiadomienie w przypadku wysłania żądania :	Dostęp do pliku .PAC z r i użytkowników Odmów użytkownikom Zezwól na wysyłanie ź Zezwól na wysyłanie ź Nie wysyłaj maila	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP oraz żądania certyfikatów PKI
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj Wyślij powiadomienie w przypadku wysłania żądania : Opcje dotyczące sesji autoryzacji —	Dostęp do pliku .PAC z v i użytkowników Odmów użytkownikom Zezwól na wysyłanie ź Zezwól na wysyłanie ź Nie wysyłaj maila	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP oraz żądania certyfikatów PKI
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj Wyślij powiadomienie w przypadku wysłania żądania : Opcje dotyczące sesji autoryzacji —	Dostęp do pliku .PAC z v i użytkowników Odmów użytkownikom Zezwól na wysyłanie ż Ozezwól na wysyłanie ż Nie wysyłaj maila Zezwól na uwierzyteln	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP oraz żądania certyfikatów PKI
Konfiguracja obsługi żądań rejestracj Wyślij powiadomienie w przypadku wysłania żądania : Opcje dotyczące sesji autoryzacji —	Dostęp do pliku .PAC z v i użytkowników Odmów użytkownikom Zezwól na wysyłanie z Ezzwól na wysyłanie z Nie wysyłaj maila Zezwól na uwierzyteln Blokuj uwierzytelnieni	wewnętrznych interfejsów n wysyłania żądania dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP żądań dodania do bazy LDAP oraz żądania certyfikatów PKI

Uprawnienia użytkownika – uprawnienia użytkownika do zarządzania własnym hasłem.

Czas trwania sesji autoryzacji – maksymalny czas trwania pojedynczej sesji logowania. Na czas trwania sesji konto użytkownika jest "wiązane" z adresem IP z którego użytkownik się zalogował. Określenie czasu minimalnego i maksymalnego sesji spowoduje, że użytkownik będzie mógł sam wybrać czas trwania sesji.

Konfiguracja obsługi żądań rejestracji użytkowników – konfiguracja funkcji, która umożliwia użytkownikom zgłaszania kont do założenia. Użytkownik wypełnia pola właściwości konta swoimi danymi a rola administratora ogranicza się do weryfikacji tych danych i akceptacji utworzenia konta.

Opcje dotyczące sesji autoryzacji - Zezwól na uwierzytelnienie wielu użytkowników z jednego adresu IP – pozwala na logowanie wielu użytkowników z pojedynczego adresu IP, wszyscy zalogowani użytkownicy otrzymują uprawnienia ostatniego zalogowanego użytkownika; **Blokuj uwierzytelnienie jednego użytkownika z wielu adresów IP jednocześnie** – funkcja uniemożliwia zalogowanie jednego użytkownika na wielu komputerach, użycie tej opcji eliminuje "pożyczanie" haseł pomiędzy użytkownikami.



🕖 Wskazówka

Portal autoryzacji może działać na innym porcie niż standardowy port https, czyli 443 TCP. Zmiany portu usługi można dokonać w pliku /usr/Firewall/ConfigFiles/auth edytując w sekcji [Config] parametr HttpsPort=

Tworzenie reguł firewalla w oparciu o zalogowanego użytkownika

Poniższy screen obrazuje przykładowe reguły zapory stworzone dla zalogowanych użytkowników.

Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania
🗴 zezwól	LUzytkownik_1	() Internet	web		
🗴 zezwól	👤 Uzytkownik_2 @ 🚦 Komputer	Internet	🙀 web		

Reguła pierwsza pozwala na dostęp do usług **web** jedynie dla osoby zalogowanej jako **Uzytkownik_1**.

Reguła druga pozwala na dostęp do **web** dla konta **Uzytkownik_2** ale pod warunkiem, że jest on zalogowany na urządzeniu powiązanym z obiektem Komputer. Uzytkownik_2 zalogowany na innej maszynie nie uzyska tych uprawnień.

Delegowanie zadań administracyjnych na użytkowników bazy LDAP

Konfiguracja delegacji uprawnień odbywa się w sekcji **Ustawienia systemowe -> Administratorzy**. Konfiguracja pozwala na określenie zakresu dostępu do zarządzania urządzeniem przez poszczególnych użytkowników. Uprawnienia mogą być **pełne** lub **tylko do odczyt** i obejmują wszystkie podstawowe funkcje urządzenia takie jak **Firewall i NAT**, **VPNy**, **konfigurację logów**, **IPS**, **filtry treści**, **konfigurację sieci** itp.

									R
UPRAWNIENIA UŻYTKOWNIKA KONTO	ADMINISTRATORA								
UPRAWNIENIA UŻYTKOWNIKA									
Dodaj użytkownika 👻 🖾 Usuń 📔 🕇 W gó	e 🕴 W dól 💣 K	opiuj 🖫 Vildej 😹						Vidok podstav	vowy
Użytkownik lub Grupa użytkowników	Konfiguracja logó	Firewall i NAT (o	Połączenia VPN (Konfiguracja logów	Firewall i NAT	Połączenie VPN	Uprawnienia zapi	Filtrowanie treści	Cert
1 LUzytkownik_1	v	¥	4	×	×	×	×	×	
2 1 Uzytkownik_2	4	V	4	¥	4	4	*	1	
3 👤 Uzytkownik_3	4	¥	4	v	¥	×	×	4	



12. Wirtualne sieci prywatne (VPN)

VPN to technologia tworzenia bezpiecznych tuneli komunikacyjnych, w ramach których możliwy jest bezpieczny dostęp do zasobów firmowych. Ze względu na sposób połączenia VPNy dzielimy na:

Client-to-Site – umożliwiające bezpośrednie połączenie komputera z siecią firmową. Ten typ tunelu wykorzystywany jest przede wszystkim przez użytkowników pracujących mobilnie.

Site-to-Site – gdzie tunel ustanawiany jest pomiędzy dwoma urządzeniami brzegowymi, co pozwala na bezpieczne połączenie sieci chronionych przez te urządzenia.

W przypadku urządzeń NETASQ dostępne są trzy możliwości tworzenia kanałów VPN:

- Protokół PPTP VPN
- Protokół SSL VPN
- Protokół IPSec VPN

Zastosowanie wybranego protokołu VPN powinno być podyktowane przede wszystkim poziomem zastosowanego bezpieczeństwa oraz kwestiami związanymi z funkcjonalnością protokołu.

PPTP VPN (eng. Point to Point Tunneling Protocol)

PPTP jest protokołem najprostszym w konfiguracji jednak najmniej bezpiecznym. Pozwala on na tworzenie tuneli typu **Client-to-Site** w ramach których możliwy jest pełen dostęp do zasobów firmy. Największą zaletą stosowania tego protokołu jest możliwość wykorzystania klienta wbudowanego w system Microsoft Windows. Po stronie systemu operacyjnego należy **Skonfigurować nowe połączenie lub nową sieć** a następnie uruchomić kreator **Połączenia z miejscem pracy**.





Po stronie NETASQ konfiguracji należy dokonać w sekcji Połączenia VPN -> PPTP VPN.

Uruchom serwer PPTP VPN			
akres przydzielanych adresów lientom :	PPTP_Range	- e	
Parametry dla klienta PPTP			
Serwer DNS :	Serwer	~ <mark>6</mark> +	
Serwer NetBIOS (WINS) :	Serwer	~ e ₊	
Zaawansowane Maksymalaa liczba tupali PPTP (0.061	20	^	
▲ Zaawansowane Maksymalna liczba tuneli PPTP [0-96] : Szyfrowanie	32	N N	
▲ Zaawansowane Maksymalna liczba tuneli PPTP [0-96] : Szyfrowanie	32 ⊘ Nie wymagaj szyfro	↓ ania	
▲ Zaawansowane Maksymalna liczba tuneli PPTP [0-96] : Szyfrowanie	32 Nie wymagaj szyfro Wymagane szyfrow	ania nie	
▲ Zaawansowane Maksymalna liczba tuneli PPTP [0-96] : Szyfrowanie	32 Nie wymagaj szyfro Wymagane szyfrow MPPE40	ania nie	
▲ Zaawansowane Maksymalna liczba tuneli PPTP [0-96] : Szyfrowanie	32 Nie wymagaj szyfro Wymagane szyfrow MPPE40 MPPE56	ania nie	

W tym oknie konfiguracyjnym należy skonfigurować opcje:

Uruchom serwer PPTP VPN – włączenie/wyłączenie usługi na urządzeniu.

Zakres przydzielanych adresów klientom - zdefiniowanie zakresu adresów IP jakie będą uzyskiwali klienci łącząc się poprzez PPTP VPN. Ważne jest, aby ten zakres nie pokrywał się z zakresem wykorzystywanym przez inne hosty w LAN.

Serwer DNS – definiowanie serwera DNS dla klientów usługi.

Serwer NetBIOS (WINS) – definiowanie serwera usługi NetBIOS dla klientów VPN.

Maksymalna liczba tuneli PPTP –definiowanie ile tuneli może być uruchomionych jednocześnie. Maksymalna liczba tuneli jest zależna od modelu urządzenia.

Szyfrowanie – pozwala zdefiniować siłę klucza szyfrującego komunikację VPN.

Ostatnim krokiem jest nadanie praw użytkownikom do tworzenia tuneli PPTP VPN. Konfiguracji tej należy dokonać w sekcji **Użytkownicy -> Polityki dostępu** w zakładce **Konfiguracja PPTP VPN**.



DOMYŚLNE REGUŁY DOSTĘPU REGUŁY DLA UŻYTKOWNIKÓW	KONFIGURACJA PPTP VPN
🕈 Dodaj 🔀 Usuń Zmień hasło użytkownika	
Użytkownik PPTP	
Uzudkowalk 1	
ozytkownik_1	
Uzytkownik_2	

SSL VPN

Klientem dla tego rodzaju VPN jest przeglądarka internetowa. Sprawia to, iż zastosowanie tego typu VPN jest bardzo wygodne z punktu widzenia administratora. Jedyny wymóg po stronie klient to zainstalowana przeglądarka internetowa i Java.

W przypadku SSL VPN każdy z kanałów jest tworzony dla pojedynczej usługi w odniesieniu do konkretnego serwisu. Czyli tunel VPN jest tworzony do konkretnego SERWERA na konkretny PORT. Najczęściej SSL VPN stosowany jest dla tunelowania połączeń zdalnego pulpitu (RDP) lub ukrycia za stroną do autoryzacji serwerów http.

Konfigurację SSL VPN należy rozpocząć od włączenia serwisu autoryzacyjnego na zewnętrznym interfejsie urządzenia. Konfiguracji tej należy dokonać w sekcji **Użytkownicy -> Portal autoryzacji**.

ORYZACJI			
PNE METODY	INTERFEJSY WEWNETRZNE (NIEAKTYWNE)	INTERFEJSY ZEWNĘTRZNE	
ianie przez port:	al autorvzacji (Captive Portal)		
,	🔘 Interfejsy wewnętrzne		
	Interfejsy zewnętrzne		
	🔗 Wszystkie interfejsy		
	PNE METODY	PNE METODY INTERFEJSY WEWNĘTRZNE (NIEAKTYWNE) ianie przez portal autoryzacji (Captive Portal) O Interfejsy wewnętrzne O Interfejsy zewnętrzne O Wszystkie interfejsy	PNE METODY INTERFEJSY WEWNĘTRZNE (NIEAKTYWNE) INTERFEJSY ZEWNĘTRZNE ianie przez portal autoryzacji (Captive Portal) O Interfejsy wewnętrzne O Interfejsy zewnętrzne O Wszystkie interfejsy

Aby skonfigurować serwer SSL VPN należy przejść do sekcji **Połączenia VPN -> SSL VPN** gdzie w pierwszej kolejności dokonujemy wyboru jakiego typu usługi chcemy udostępnić za pomocą **SSL VPN**.

SSL	VPN			
OGÓLNE	SERWERY HTTP	SERWERY APLIKACYJNE	PROFILE SSL VPN	
Włacz SS	L VPN			
un		Serwery HTT	P	
		🔘 Serwery aplil	acyjne	
		💿 Oba typy sen	verów	

Serwery http - połączenia do serwerów intranetowych



Na zakładce **Serwery http** należy użyć przycisku **Dodaj** w celu skonfigurowania nowego zasobu, do wyboru jest dostęp do zwykłego serwera http lub jeden z predefiniowanych szablonów dostępu do takich usług jak Microsoft OWA czy Lotus Domino.

OGÓLNE SERWERY HTTP SERV	VERY APLIKACYJNE PROFILE SSL VPN
Dodaj Dodaj Dodaj Serwer HTTP Serwer HTTP (OWA 2003) Premiu	m pdaj lub wybierz serwer.
 Serwer HTTP (OWA 2007) Premiu Serwer HTTP (Lotus Domino) 	m

W oknie konfiguracji dostępu do serwera http można skonfigurować między innymi:

Serwer – obiekt reprezentujący IP serwera docelowego,

Port – port usługi http serwera, zazwyczaj jest to port 80TCP,

Adres URL serwera HTTP – pozwala na wskazanie podstrony na którą będzie automatycznie przekierowany ruch,

Nazwa odnośnika na portalu – nazwa pod jaką będzie widoczne połączenie w oknie klienta SSL VPN. Nazwa powinna ułatwiać użytkownikom identyfikację usługi.

Serwer :	Serwer	,	*	Ŗ
Port	http	-	~	e,
Adres URL serwera HTTP :	logowanie			
Odnośnik do serwera :	http://Serwer/logo	wanie		
Nazwa odnośnika na portalu :	Strona interneto	wa		

Serwery aplikacyjne

Dostęp do serwerów aplikacyjnych realizowany jest za pomocą aplikacji Java. Działanie tego połączenia opiera się o przechwycenie przez aplet Java połączeń na port loopback komputera (127.0.0.1) i przetunelowanie ich wewnątrz połączenia SSL VPN do serwera docelowego.

Przykład konfiguracji dostępu do serwerów aplikacyjnych został przedstawiony poniżej i obejmuje:

Serwer - obiekt reprezentujący serwer docelowy, Port - port usługi serwera, który ma zostać udostępniony,



Adres IP - adres IP, z którego Java będzie przechwytywała połączenia,

Port - port, z którego Java będzie przechwytywała połączenia.

Serwer :	Serwer	~	
Port :	microsoft-ts	*	
– Konfiguracja klienta			
Adres IP :	127.0.0.1		
Port :	11220		
▲ Zaawansowane	📃 Zgodny z Citrix		
Wykonaj polecenje	mstsc -v 127.0.0	1.11220	

Bardzo przydatnym parametrem jest opcja **Wykonaj polecenie** - pozwala na określenie polecenia, które zostanie wykonane po uruchomieniu apletu Java i wybraniu odpowiedniego przycisku **Launch**. W tym wypadku będzie to polecenie *mstsc –v localhost:11220*, które wywołuje klienta zdalnego pulpitu i uruchamia połączenie do adresu 127.0.0.1 na port 11220. Dzięki temu użytkownik po zalogowaniu się nie musi uruchamiać klienta RDP i wpisywać adresu, wystarczy, że wybierze przycisk Launch co spowoduje automatyczne uruchomienie się klienta (mstsc) wraz z niezbędnymi do polecenia opcjami.





Profile SSL VPN

Profile umożliwiają nadanie użytkownikom uprawnień jedynie do wybranych połączeń w ramach całego serwera SSL VPN. Zakładka **Profile SSL VPN** służy do konfiguracji, które serwery maja być dostępne w ramach którego profilu.

GOLNE SERWERY HTTP	SERWERY APLIKACYJNE PROFILE SSL VPN	
🕈 Dodaj 🛛 🛛 Usuń	Profil RDP	
latina		
102.WQ		
RDP	Opis :	
RDP	Opis :	SERWERY APLIKACYJNE
RDP	Opis : SERWERY HTTP Status Nazwa	SERWERY APLIKACYJNE Status Nazwa

Dowiązania profilu do użytkownika dokonuje się w kolejnym kroku.

Konfiguracja uprawnień użytkowników

Aby użytkownik mógł się zalogować do SSL VPN konieczne jest skonfigurowanie dla niego odpowiednich praw dostępu. Dokonuje się tego w sekcji **Użytkownicy -> Polityki dostępu**. W zakładce **Domyślne reguły** dostępu można wskazać profil, który ma być dostępny dla każdego zalogowanego użytkownika. Jeśli użytkownik ma mieć inny niż domyślny poziom dostępu taką konfiguracje należy przeprowadzić na zakładce **Reguły dla użytkownika**.

3		DSTĘPU				
D	OMYŚLNE REGUŁY	Y DOSTĘPU REGUŁY DLA UŻYTKOWNIKÓW	KONFIGURACJA PP	TP VPN		
Sz	ukaj	🐣 🕈 Dodaj 🔀 Usuń 🕴 🖬 🕫	re 👃 W dół			
	Status	Użytkownik lub grupa	Uwierzytelnianie	SSL VPN	IPSec VPN	Opis
1.0	A właczona	Ilzytkownik 1	XX I DAP	RDP	zabroniony	



IPSec VPN

Protokół IPSec jest najbezpieczniejszym i najwszechstronniejszym protokołem VPN jaki można skonfigurowac na NETASQ. Pozwala na budowanie tuneli **Client-to-Site** jak i **Site-to-Site** a jego użycie pozwala uzyskać pełen dostęp do zasobów w sieci.

Implementacja IPSec VPN w rozwiązaniach NETASQ jest w pełni zgodna ze standardem IPSec dzięki czemu możliwe jest nawiązywanie połączeń z dowolnymi urządzeniami czy aplikacjami klienckimi, które również wykorzystują zgodną z RFC implementacje tego protokołu.

Konfiguracja IPSec odbywa się w sekcji **Połączenia VPN -> IPSec VPN**. Widok okna konfiguracyjnego przedstawiono poniżej.



Ponieważ konfiguracja IPSec uważana jest za bardzo skomplikowaną NETASQ przygotował ułatwienia w postaci kreatorów, dzięki którym konfiguracja VPN jest szybka i nieskomplikowana. Po wybraniu opcję **Dodaj** uruchomi się kreator, który pomoże skonfigurować zarówno fazę pierwszą jak i drugą tunelu.

W fazach pierwszej i drugiej poza algorytmami szyfrowania definiuje się tzw. **Tunel endpoints** oraz **Traffic endpoints**. **Tunel endpoints** są to dwa adresy reprezentujące publiczne adresy IP urządzeń, pomiędzy którymi zestawiany jest tunel. **Traffic endpoints** określają sieci wewnętrzne jakie będą brały udział w komunikacji. Poniższy rysunek opisuje czym są Tunel a czym Traffic endpoints.





FOR KONFIGURACJI TUNELU IPSEC				
Sieć lokalna :	Wybierz zdaln	ą lokalizacje :	Sieć <mark>zd</mark> alna (lokal	lizacja) :
Siec_LAN 🛛 👻 🛱	None	~	Siec_zdalna	~ B
	Dodaj zdalna	lokalizacje		
**	Poprzedni 🚽 🗸 🗸 Zakoń	icz 🔰 💙 🗱 Anuluj		

Kreator konfiguracji tunelu IPSec umożliwia konfiguracje Tunel endpoints a więc fazy pierwszej oraz pozwala na wskazanie z jaką zdalną lokalizacją będzie zestawiane połączenie.

Jeśli zdalna lokalizacja nie została jeszcze skonfigurowana wybieramy opcje **Dodaj zdalna lokalizację** co powoduje otwarcie nowego kreatora.





Ten kreator pozwala skonfigurować Tunel endpoints oraz hasło/certyfikat zabezpieczające komunikację. Po zakończeniu pracy obu kreatorów należy jeszcze skonfigurować **Profile Spiec** oraz aktywować slot.

Profile Spiec określają jakie algorytmy i klucze mają być użyte do zabezpieczenie tunelu. Można skorzystać z profili domyślnych lub stworzyć własne zgodne z wymaganiami polityki bezpieczeństwa. Okno konfiguracyjne profili zostało przedstawione na screenie poniżej. Profile **IKE** są profilami fazy pierwszej, natomiast profile **IPSec** są profilami fazy drugiej.

Domy	yślne wartości dla nowej ko	nfiguracj	i				
Domy	ślny profil IKE (faza 1):		GoodEncryption 👻				
Domy	śłny profil IPSec (faza 2):		GoodEncryption Y				
+ Dod	laj 🕶 🔀 Usuń	0-	ś				
Typ Nazwa		- 09	oine				
KE StrongEncryption Opis		iPhone compat	ible				
IKE	GoodEncryption		- 1970-19	in mone compar			
IKE	FastEncryption	Dim	e-Hellman :	Group 2 (Modp	1024)		
PSEC	StrongEncryption	Mak	symalny czas życia (w sekunda)	ch): 21600			
IPSEC	GoodEncryption						
PSEC	FastEncryption	PROP					
IPSEC	IphoneEncryption	TROP		110 JA			
		+ 0	odaj 🔛 Usun 🍸 W gorę 🗍	W doł			
			Uwierzy	telnianie		Szyfrowanie	
			Algorytm	Długość klucza	Algorytm	Długość klucza	
		1 4	sha1	160	aes	128	
		2 4	sha1	160	blowfish	128	
		3 1	sha1	160	3des	192	

Konfiguracja połączenia Client-to-Site z użyciem NETASQ VPN Client

Konfiguracja po stronie NETASQ

W sekcji **Połączenia VPN -> IPSec VPN** należy przejść do zakładki **Konfiguracja klientów mobilnych** i wybrać **Dodaj -> Nowa polityka**. Tak jak w przypadku konfiguracji Site-to-Site uruchamia się kreator, w którym należy zdefiniować sieci jakie będą dostępne poprzez VPN (Lokalne zasoby) oraz wybrać **Stwórz klienta mobilnego**.



REATOR KONFIGURACJI IPSEC VPN DLA	KLIENTA MOBILNEGO (CLIENT-TO-SITE)	3
	Lokalizacja zdalna : Stwórz klienta mobilnego	
6		
LOKALNE ZASOBY	Wszystkie	
🕈 Dodaj 🔀 Usuń		
Lan		
	K Poprzedni Zakończ Anuluj	

Kreator dodawania nowego klienta pozwoli na zdefiniowanie mechanizmu uwierzytelniania wykorzystywanego przez urządzenie. Najprostszym mechanizmem jest uwierzytelnianie z użyciem identyfikatora i hasła. Na etapie kreatora można stworzyć taką listę uwierzytelniania, można to zrobić również później na zakładce **Certyfikaty i klucze współdzielone**.

oentyfikator ▲ iser1@netasq.com.pl		0x5061242477307264	
Strong	1 7 1	2	

Po stronie urządzenia należy jeszcze dokonać konfiguracji uprawnień użytkowników do tworzenia tuneli oraz reguł firewalla. Uprawnienia dla użytkowników aby mogli tworzyć tunele należy nadać w sekcji **Użytkownicy -> Polityki dostępu**.



ξ		DSTĘPU					
D	OMYŚLNE REGUŁY	Y DOSTĘPU	REGUŁY DLA UŻYTKOWNIKÓW	KONFIGURACJA PPT	TP VPN		
Sz	ukaj	×	🕈 Dodaj 🖸 Usuń 🕇 Wigór	🗧 👃 W dół			
	Status	Użytkown	ik lub grupa	Uwierzytelnianie	SSL VPN	IPSec VPN	Opis
1	🔘 włączona	👤 Uzytko	wnik_1	zabroniony	zabroniony	& dopuszczony	1
2	🔘 włączona	L Uzytko	wnik_2	zabroniony	zabroniony	i dopuszczony	/
	właczona	Uzvtko	wnik 3	zabroniony	zabroniony	4 dopuszczony	<i>,</i>

Konfiguracja firewalla powinna zawierać reguły pozwalające na nawiązanie komunikacji na portach 500UDP, 4500UDP oraz na protokole VPN-ESP. Ponadto należy skonfigurować regułę pozwalającą na ruch wewnątrz tunelu.

	× 🕈 Dodaj •	😫 Usuń 🕇 W górę 👃 W dół 🚺	Rozwiń wszystkie separatory	🔳 Zwiń wszystkie separatory	y 🚰 Wytnij 💣 Ko	piuj 🔄 Wklej
Stan	Akcja	Adres źródłowy	Adres docelowy	Port docelowy	Analiza protokołowa	Polityki filtrowania
🔵 włączona	🕺 zezwól	💽 Any	Firewall_out	🖞 isakmp		
🔘 włączona	🕺 zezwól	💌 Any	Firewall_out	🛉 isakmp_natt		
🔵 włączona	🗴 zezwól	💌 Any	f Firewall_out	💌 Any	wyłącznie vpn-esp	
🔵 włączona	🗴 zezwól	River Any przez IPSec	Any	Any		

Konfiguracja klienta NETASQ VPN Client

Ustawienia ogólne – należy skonfigurować czas życia tunelu fazy pierwszej i fazy drugiej. Po stronie NETASQ konfiguracji należy dokonać w ustawieniach profili IPSec. Pozostałą konfigurację po stronie klienta należy pozostawić bez zmian.

Plik Narzedzia ?							
VPN CLIEN	т		(**)				
Zapisz Zastosuj	Ogólne						
Konfiguracja VPN	Ogólne						[4]H
Gateway	Trwanie (sek.)		8	LNE LOKALIZACJE CERTYFIKATY I	LUCZE WSPÓŁDZIELONE PROFILE IPSE	c	
L-o Tunnel	Uwierzytelnienie (IKE)	Domyslne Minimalne 21600 21600	Maksymalne 21600				
	Kodowanie (IPSec)	3600 3600	3600	ncryption 👻			
	Wykrywanie martwych peerów(OPD): Sprawdz interwal (sek.) 30 sek. maksymalna liczba prób 5 Opóznienie pomiedzy próbami 15 sek. Rózne Retransmisje 3 Port IKE V. duth Immout 20 MAT Bort :			ncryption IPhon an : Case 2;0ia (W Sexundach) 2160	e compatible 2 (Modp 1024) Y		
		Blokuj nieszyfrowane	polaczenia	Usuń 🕇 W górę 👃 W döł Uwierzytelnianie		Szyfrowanie	
			1	Długość kluczi	Algorytm	Długość klucza	
VPN gotowa				160	aes	128	
			2 sha1	160	blow fish	128	
			S SHAT	100	5089		



Ustawienia Gateway (faza 1) – na zakładce uwierzytelnianie należy podać publiczny adres IP urządzenia, z którym będzie zestawiany tunel, hasło użytkownika oraz wybrać algorytmy szyfrowania jakie zostaną użyte podczas budowania tunelu. W zakładce należy włączyć opcję Tryb agresywny, wybrać wartość Automatyczny da opcji NAT-T oraz podać identyfikator i nazwę użytkownika używanego do zbudowania tunelu. Jako identyfikator najlepiej wybrać adres e-mail.

wierzytelnianie Advanced Cort		1				
Addresses Interfejs: Zdalna bramka Uwierzytelnianie © Wspólne haslo Potwierdz: © Certyfikat IKE Kodowanie Uwierzytelnianie Grupa Hasel	Kazdy 83.17.131.114 AES 128 SHA-1 DH2 (1024)		LOKALZACJE CERTYFIKATY I KLUCZE WS tion • tion • iPhone compati Group 2 (Mode) s žycia (w sekundach) : 21600	PÓLDZIELONE PROFILE PSEC	ī 	
	112		h 1 W górę 4 W dół	-	Szufrowanie	
	No.	<u> </u>	Długość klucza	Algorytm	Długość klucza	
		1 sha1	160	aes	128	
		2 sha1	160	blow fish	128	
	Addresses Interfejs: Zdalna bramka Wwierzytelnianie Wspólne haslo Potwierdz: © Certyfikat IKE Kodowanie Uwierzytelnianie Grupa Hasel	Addresses Interfejs: Kazdy Zdalna bramka 83.17.131.114 Uwierzytelnianie Wspölne haslo Potwierdz: Certyfikat IKE Kodowanie AES 128 Uwierzytelnianie StHA-1 Grupa Hasel DH2 (1024)	Addresses	Addresses	Addresses	Addresses Interfejs: Kazdy Zdaha branka 83.17.131.114 Uwierzytelnianie @ Wspölne hasio Potwierdz: Certyfikat IKE Kodowanie AES128 Uwierzytelnianie EstA-1 Grupa Hasel PH2 (1024) Wspire & Wsbi Uwierzytelnianie StA-1 Grupa Hasel PH2 (1024) Wsbi Bibat Biba

Plik Narzedzia ?	NT (***)	Wyszukiwany tekst 🗶 🛧 Do	daj 🔀 Usuń
Zapisz Zastosuj Sonfiguracja VPN Configuracja	Faza 1 (Uwierzytelnianie) Weirzytelnianie Advanced Certyfikat Zaawansowane właschwosci Tryb Konfiguracji Zbedne GW I' Tryb Agresywny NAT-T Automatyczny •	kdentyfikator 🔺	Klucz współdzielony (hasło) 0x5061242477307264
	X-Auth	Strona 1 z 1	H 2 »
VPN gotowa		Vastęr	ony »



Ustawienia Tunel (faza 2) – w zakładce tunel należy określić do jakich sieci będzie się można łączyć w ramach tunelu oraz jakie algorytmy będą wykorzystywane do tego połączenia. Pozostałe opcje należy pozostawić w konfiguracji domyślnej.

Konfiguracja VPN PSec Advanced Skrypty Remote Sharing Godphe Addresses góine Sateway Adres Klienta VPN 0 0 0 Typ adresu Adres podsieci Image: Signal Si	•
I Ogône Goteway Goteway Adresses O Turnel Adresses Adresses Image: Solution of the solution o	e
Adres Klienta VPN 0	
Typ adresu Adres podsied Image: Constraint of the second	
Adres zdahej sied LAN 10 0 9 0 Maska podsied 255 255 0 ESP Kodowanie AES128 V Uwierzytelnianie SHA-1 V Tryb Tunel V PF5 128	
Maska podsieci 255,255,255,0 ESP POZYCJE UWIERZYTELNIANIA Voierzytelnianie SHA-1 Uvierzytelnianie SHA-1 Tryb Tunel PPS Italiania	
ESP Kodowanie AES128 V Uwierzytelnanie SHA-1 V Tryb Tunel V PFS DESCRIPTION Disposed 100 Dis	
Kodowanie AES128 Dodaj S Usuń Uwierzytelnianie SHA-1 Algorytm Dugos Tryb Tumel hmac_sha1 160 hmac_md5 128	
Unierzytelnianie SHA-1 Algorytm Długor Tryb Tunel hmac_sha1 160 PFS 128	1.1.1.
Tryb Tunel hmac_sha1 160 PF5	igosc klucza
PF5 hmac_md5128	0
	8
V PPS Grupa DH2 (1024)	
POZYC JE SZYFROWANIA	
VPN gotowa	
Algorytm Długoi	lgość klucza
1 aes 128	3
2 blowfish 128	3
3 3des 192	2

Aby zakończyć konfigurację klienta należy wybrać opcję Zapisz. W celu otwarcia tunelu należy kliknąć prawym klawiszem myszy w opcje **Tunel** i wybrać opcję **Otwieranie tunelu** (można również użyć skrótu

Tunnel Tunel otwarty

klawiszowego Ctrl+O). Po otwarciu tunelu powinien pojawić się dymek



🕖 Wskazówka

Po otwarciu tunelu w **Real Time Monitorze** w zakładce **IPSec VPN** powinna pojawić się informacja o stanie tunelu i transferze wewnątrz.

💎 Źródło	🖤 Dane	🖗 Zdalna brama	🖤 Status	🖤 Czas życia	💎 Uwierzytelnian	V Szyfrowanie
87.206 <mark>.84</mark> .28	56,34 KB 21,51 KB	Firewall_out	mature	6m 2s	hmac-sha1	aes-cbc

W sytuacji kiedy tunel nie może być utworzony w **Real Time Monitorze (RTM)** w zakładce **Logi -> IPSec VPN** powinny pojawić się logi z komunikatem błędu. Zakładka **Logi -> IPSec VPN** jest aktywna tylko w urządzeniach z dyskiem twardym. Jeśli urządzenie nie posiada dysku twardego możliwe jest uzyskanie ostatnich 30 linii logu z poziomu WebGUI. W celu uzyskania logów należy przejść do sekcji **Ustawienia systemowe -> Wiersz poleceń** i wydać polecenie:

monitor log vpn



13. Konfiguracja proxy http, smtp, pop3, ftp, ssl

Każdy z mechanizmów proxy w urządzeniach NETASQ może działać w sposób transparentny dla użytkownika, tzn. nie wymagać konfiguracji przeglądarki czy innego oprogramowania zależnie od protokołu. Ponadto dla urządzeń działających w trybie bridge możliwe jest przełączenie mechanizmu proxy w tryb transparentny z punktu wiedzenia sieci, tzn. dla ruchu proxy pozostawiany jest każdorazowo oryginalny nagłówek TCP/IP. W przypadku protokołu http możliwe jest również skonfigurowanie proxy w trybie explicit proxy, tzn. takiego, które jest jawnie skonfigurowane w przeglądarce.

Funkcjonalność każdego z proxy jest następująca.

http proxy

- klasyfikacja URL (filtrowanie dostępu do wybranych grup stron www),
- skanowanie antywirusowe dla ruchu http,
- określenie maksymalnego rozmiaru pliku pobieranego przez http,
- filtrowanie plików po typie (MIME Type)
- konfiguracja strony informującej o zablokowaniu dostępu do strony www (Block page),

pop3 proxy

- skaner antyspam (wiadomość SPAM jest oznaczana przez dopisek w temacie wiadomości),
- skaner antywirusowy,
- kontrola komend w ramach protokołu pop3.

smtp proxy

- skaner antyspam (wiadomość SPAM jest oznaczana przez dopisek w temacie wiadomości lub może być blokowana),
- skaner antywirusowy,
- filtr SMTP określający reguły filtrowania wiadomości e-mail w odniesieniu do nadawcy lub odbiorcy,
- określenie limitów wielkości poczty i liczby odbiorców.

ftp proxy

- skaner antywirusowy,
- możliwość określenia dozwolonych serwerów FTP,
- kontrola komend w ramach protokołu ftp.

SSL proxy

- skanowanie certyfikatów SSL (sprawdzanie poprawności, filtrowanie dostępu na podstawie CN),
- analiza ruchu modułem proxy odpowiednim dla każdego z protokołów nieszyfrowanych.


W firmware 9 nastąpiła bardzo duża zmiana jeśli chodzi o stosowanie mechanizmów proxy. W poprzedniej wersji oprogramowania możliwe było włączenie mechanizmu proxy dla całego interfejsu sieciowego. Oznaczało to, że ruch każdego komputera dla którego był to interfejs wejściowy był skanowany odpowiednimi filtrami. W wersji 9 firmware mechanizmy proxy zostały powiązane z konfiguracją firewalla. Dzięki takiemu podejściu ruch może być skanowany poprzez proxy z dokładnością dla pojedynczej reguły firewalla. Uruchomienie proxy odbywa się poprzez włączenie w regule firewalla w kolumnie **Polityki filtrowania** jednego z modułów **Filtrowania treści**.

Włączenie skanowania proxy dla reguły firewalla jest jednak ostatnim krokiem konfiguracji. Wcześniej należy skonfigurować ogólne ustawienia proxy oraz skanery i filtry, które będą używane podczas skanowania ruchu.

http proxy

Ogólna konfiguracja proxy http znajduje się w pluginie http a więc w sekcji **Kontrola aplikacji -> Analiza protokołów -> http**. Znajduje się tutaj między innymi konfiguracja trybu pracy modułu proxy czy konfiguracja usługi ICAP.

Szukaj	×	(1) default01	~	Edytuj 🕶	(C)
HTTP SMTP		ANALIZA PROTOKOŁU	PROXY	ICAP	ANALIZA ZAWARTOŚCI
I POP3 I FTP I SSL I TCP UDP		Parametry połączenia –		Ē	Transparentne proxy (adres źródłowy pozostanie bez zmian)
T N N					
		Polecenia			

Konfiguracja zakładki Analiza zawartości jest podobna we wszystkich protokołach, dla których można uruchomić proxy i obejmuje konfigurację systemu antywirusowego, tzn. określa **Maksymalny rozmiar pliku dla analizy antywirusowej (kB)** oraz zachowanie systemu AV **w przypadku wykrycia wirusa**, **analizy zakończone błędem** lub **sytuacji kiedy nie można odczytać danych**.

laksymalny rozmiar pliku dla analizy antywirusowej (kB) :	200	
- Akcje dla skanera antywirusowego -		
W przypadku wykrycia wirusa :	Zablokuj	
	Zablokui	
Jeżeli analiza zakończona błędem :		



W przypadku protokołu http w zakładce **Analiza zawartości** znajdują się funkcje niedostępne w innych protokołach i są to:

- **Częściowe pobieranie plików** opcja odpowiedzialna za buforowanie danych przed poddaniem ich analizie antywirusowej.
- Maksymalny rozmiar pliku (kB) określenie maksymalnej wielkości pliku jaki będzie można pobrać poprzez protokół http.
- Filtr pliku ze względu na typ MIME pozwala na blokowanie plików określonego typu np. plików audio.

\rm 🛛 Uwaga

Jeśli włączona jest analiza AV zalecane jest przełączenie opcji **Częściowe pobieranie plików** na **Zezwól**. W przypadku innej konfiguracji może dojść do problemów z pobieraniem plików np. z aktualizacjami Microsoft czy Adobe.

Konfiguracja filtra URL

Dostęp do stron internetowych można ograniczać wykorzystując wbudowany w urządzenie filtr URL. Do wyboru są następujące filtry URL:

- baza producenta 15 kategorii tematycznych,
- baza producenta z dodatkową klasyfikacją polskich stron ponad 50 kategorii tematycznych,
- baza Optenet wymaga dodatkowej licencji, można jej używać tylko na urządzeniach z dyskiem twardym,
- klasyfikacja URL stworzona przez administratora.

Konfiguracja klasyfikacji URL znajduje się w zakładce **Obiekty -> Klasyfikacja URL**. W zakładce **Klasyfikacja producenta** można znaleźć informację o tym jaka baza URL jest wykorzystywana przez urządzenie oraz jakie kategorie tematyczne są dostępne za jej pośrednictwem.

🕖 Uwaga

Z poziomu WebGUI nie ma możliwości zmiany klasyfikacji URL na **bazę producenta z dodatkową klasyfikacją polskich stron**. Zmiana tej konfiguracji możliwa jest jedynie z poziomu konsoli wg. poniższej instrukcji:

- 1. Wyłącz aktualnie używaną klasyfikację URL lub przełącz filtrowanie URL w tryb PASS ALL.
- 2. Dodaj do bazy obiekt typu host o nazwie: **update.netasq.pl** i adresie IP: **91.201.154.218**. Type obiekty *DYNAMICZNY*.
- 3. Podłącz się do urządzenie przez SSH (klient PUTTY lub WinSCP).
- 4. Zmodyfikuj plik konfiguracyjny **autoupdate** wskazując na serwer aktualizacji dla URL FILTERING na *update.netasq.pl*. Możesz to zrobić przy wykorzystaniu edytora *joe*:



>joe /usr/Firewall/ConfigFiles/autoupdate

[URLFiltering]
URL=http://update.netasq.pl/1
State=1
Retries=3
Period=1d
Secure=0
RollbackOnFail=0
Start=21:00
Proxy=
ProxyPort=
Zapis zmian w edytorze joe: CTRL + k + x
5. Następnie wywołaj polecenie:
autoupdate -f -t URLFiltering
Po wydaniu polecenie nastąpi automatyczne pobieranie nowej klasyfikacji URL. W kolejnym
kroku możesz rozpocząć konfigurację Filtrowania URL w oparciu o nowe kategorie.

Klasyfikacja URL stworzona przez administratora

Tworzenie własnych grup polega na określeniu łańcucha znaków, które są porównywane z określonym adresem URL w przeglądarce. Przykładowo aby zablokować wszystkie strony, gdzie w adresie pojawi się łańcuch znaków 'moto' należy zdefiniować następujący wpis: *moto*

Tak zdefiniowany wpis *moto* będzie znajdował dopasowanie np. w adresach: *www.motoryzacja.pl; www.moto.de;* motory.com.pl; itp.

Innym przykładem zastosowania własnych kategorii URL jest możliwość blokowani plików po ich rozszerzeniach. Jeśli administrator zdefiniuje maskę w formacie *.*exe* to pod taki wpis będą znajdowały dopasowanie wszystkie adresy URL kończące się znakami '.exe' a więc adresy będące linkami do plików wykonywalnych exe.

Poniższy zrzut ekranu pokazuje konfiguracje obu przykładów:

E KLASYFIKACJA URL	6
KLASYFIKACJA WŁASNA NAZWA CERTYFIKATU KLASYFIKACJA PRODUCE	NTA
 ✤ Dodaj I S Usuń I I Sprawdź Nazwa Opis 	Format dla adresu URL
pracownicy	dozwolone znaki *, ?, /, _ [a-z]
vpnssl_owa antivirus bvp	LISTA ADRESÓW URL DLA GRUPY ZABLOKOWANE
dozwolone	+ Dodaj adres URL 🔯 Usuń adres URL
zablokowane	URL
	*.exe
	moto



Polityka Filtrowania URL

Polityka filtrowania URL określa, jakie kategorie mają być dozwolone a jakie zablokowane w ramach określonego slotu konfiguracji. Slotów **Filtrowania URL** jest 10 co umożliwia stworzenie 10 niezależnych zestawów reguł dostępu do stron www. Konfiguracja polityk znajduje się w sekcji **Polityki filtrowania -> Filtrowanie URL**. W ramach polityki możliwe jest zdefiniowanie następujących akcji dla każdej z kategorii:

- Zezwól strony z tej kategorii nie są blokowane
- Zablokuj dostęp do stron zostanie zablokowany
- **Strona blokowania** dostęp do stron zostanie zablokowany z komunikatem w formie strony www przygotowanym przez administratora.

Poniższy screen pokazuje przykładową konfigurację polityki filtrowania URL.

(0)	default00	✓ Edvtui ▼ GI			
+	Dodaj 🔀 Usuń	↑ W górę ↓ W dół			
	Status	Akcja	Grupa URL	Komentarz	
1	🔵 włączona	💌 Strona blokowania	pornografia		
2	🔘 włączona	💌 Strona blokowania	web_proxy		
3	🔵 włączona	😰 Strona blokowania	p2p		
4	🔘 włączona	🕺 Zezwól	rozrywka		
5	🔵 włączona	🕺 Zezwól	spolecznosciov	/e	
6	🔘 włączona	🕺 Zezwól	gry		
7	włączona	🕺 Zezwól	komunikatory		
8	🔘 włączona	🕺 Zezwól	randki		
9	🔘 włączona	🕺 Zezwól	zakupy		
10	🔘 włączona	🕺 Zezwól	radia		
11	🔵 włączona	🕺 Zezwól	czat		
12	włączona	Zezwól	aktualizacje		

\rm 🛛 Uwaga

Tak jak w przypadku reguł Firewall i NAT kolejność reguł Filtrowania URL ma znacznie ponieważ reguły sprawdzane są w kolejności zdefiniowanej przez administratora a w przypadku znalezienia dopasowania kolejne reguły nie są sprawdzane.

Strona blokowania

Strona blokowania jest stroną zdefiniowana w języku html. Będzie się ona pojawiała użytkownikom próbującym wejść na stronę, do której nie mają dostępu. Największą zaletą stosowania strony blokowania jest możliwość zdefiniowania własnego komunikatu, dzięki któremu użytkownik dowie się o powodzie blokady oraz uzyska informację o tym jak zgłosić stronę do odblokowania.



🕖 Wskazówka

```
Poniżej zaprezentowano przykładowy kod html dla blokowany kategorii URL.
  <!DOCTYPE HTML PUBLIC "-//W3C//DTD HTML 4.01 Transitional//EN">
 <html>
 <head>
     <meta http-equiv="CONTENT-TYPE" content="text/html; charset=utf-8">
     <title>Strona blokowana</title>
 </head>
 <body bgcolor=#f3f3f3 link=#0000FF vlink=#000080 alink=#FF0000 text=#000000>
 <center><img src="http://www.netasq.com/_img/index-logo.png"></center>
       <br>
       <h2 align="center"><i>Strona zablokowana</i></h2><br>
       <br><br>>
       Polityka bezpieczenstwa firmy
zabrania odwiedzania witryny <i>$host</i>.<br><br>
       Strona zablokowana przez regule "<i>$rule</i>".<br><br>
       Adres URL: "<i>http://$host$url</i>"<br>
       <br>
       Skontaktuj sie z administratorem.<br>
       <br>
     </body>
</html>
```

🕖 Wskazówka

Istniej możliwość zgłoszenia niesklasyfikowanego adresu URL. Dokonać tego można przez stronę http://www.netasq.pl/pl/Dodaj_adres_URL.html proponując jednocześnie kategorie do których strona powinna przynależeć. Po zweryfikowaniu poprawności zaproponowanej klasyfikacji strona zostanie dodana do klasyfikacji producenta rozszerzonej o klasyfikację stron polskich.



14. Konfiguracja serwera DHCP

Serwer DHCP służy do przydzielania adresów IP komputerom w sieci LAN. Konfiguracji DHCP można dokonać w zakładce **Konfiguracja sieci -> Serwer DHCP**.

\rm 🛛 Uwaga

W domyślnej konfiguracji NETASQ usługa serwera DHCP jest włączona. W przypadku posiadania drugiego serwera DHCP (uruchomionego w tej samej sieci) może to spowodować konflikt w sieci i doprowadzić do jej niestabilnego działania.

W pierwszej kolejności należy skonfigurować jak NETASQ będzie działał: czy jako serwer DHCP, czy będzie jedynie przekaźnikiem (relay) zapytań DHCP do innego serwera.

B SER	WER DHCP			
OGÓLNE	SERWER DHCP	ZAKRES ADRESÓW	LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP	DHCP RELAY (NIEAKTYWNE)
Wacz us	luge DHCP			
M Mique do	lugę Di ici	Tryb D!	HCP SERWER	
		🔘 Tryb Di	HCP RELAY	

Zakładka **SERWER DHCP** służy do konfiguracji podstawowych parametrów przekazywanych przez serwer, takich jak:

Domyślna brama główna – brama do Internetu dla hostów sieci LAN. Obiekt ten powinien być adresem IP NETASQ w podsieci obsługiwanej przez NETASQ

Preferowany, Alternatywny serwer DNS - Podstawowy i zapasowy serwer DNS

Serwery innych usług np. WINS, SMTP, NTP itp.

WER DHCP		
SERWER DHCP	ZAKRES ADRESÓW LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP DHCP RELAY (NIEAKTYWNE)	
eny :	NETASQ	
rama główna :	Firewall_bridge	
serwer DNS :	dns1.google.com 👻 😫	
serwer DNS :	dns2.google.com 🗸 🛱	
	WER DHCP SERWER DHCP any : rama główna : serwer DNS : serwer DNS :	WER DHCP SERWER DHCP ZAKRES ADRESÓW LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP DHCP RELAY (NIEAKTYWNE) any : NETASQ rama główna : Firewall_bridge E y serwer DNS : dns1.google.com E serwer DNS : dns2.google.com E

W zakładce Serwer DHCP można skonfigurować również czas dzierżawy adresu IP przez hosty.



W zakładce **ZAKRES ADRESÓW** wskazujemy, z jakiego zakresu serwer DHCP będzie przydzielał adresy. Jeśli NETASQ obsługuje wiele sieci dla każdej z nich należy wybrać inny obiekt w kolumnie **Brama**.

OGÓLNE	SERWER DHCP	ZAKRES ADRESÓW	LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP	DHCP RELAY (NIEAKTYWNE)	
🕈 Dodaj 🛔	😫 Usuñ				
Zakres				Brama	
				A STATE OF A	

Zakładka **LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP** pozwala skonfigurować usługę serwera DHCP w taki sposób, aby komputer, o konkretnym adresie MAC mógł dostać zawsze ten same adres IP. Aby to uzyskać muszą być spełnione następujące warunki:

- Komputer musi być reprezentowany przez obiekt typu Host.
- Obiekt typu Host reprezentujący komputer musi mieć skonfigurowany adres MAC.
- Adres IP tego komputera nie może należeć do zakresu adresów rozgłaszanych przez serwer DHCP.

SERVER L	лер			
OGÓLNE SERV	WER DHCP ZAKRES ADRESÓW	LISTA STATYCZNYCH KLIENTÓW DHCP	DHCP RELAY (NIEAKTYWNE)	
🕈 Dodaj 🔀 Us	uń			
Lista statycznych k	lientów DHCP		Brama	
Marketing1			auto	
Ksiegowosc2			auto	
Ksiegowosc1	Nazwa: Ksiegowosc2 Adres: 10.0.0.120 adres Mac: 00:50:56:C0:00:02		auto	

Ostatnia zakładka służy do konfiguracji urządzenia w trybie **DHCP PELAY**, czyli przekazywania zapytań DHCP do wskazanego serwera. W tym trybie NETASQ nasłuchuje zapytań DHCP na wszystkich lub na wskazanych w sekcji **INTERFEJSY DLA DHCP RELAY** interfejsach sieciowych a następnie przekazuje te zapytania do serwera określonego w polu **Serwer DHCP RELAY**.

OGULNE SERWER DHGP (N	IEAK I YWNE) ZAKRES ADRES	CWV (NIEAKTYWNE)	LISTA STATYGZNYCH KLIENTOW DHCP (NIEAKTYWNE)	DHCP RELAY
Serwer DHCP RELAY :	DHCP_Serwer	~ e,		
	🥅 Wymuś nasłuchiw:	anie na wszystkich in	terfejsach	
INTERFEJSY DLA DHCP RELAY				
INTERFEJSY DLA DHCP RELAY				
INTERFEJSY DLA DHCP RELAY Dodaj Usuń Interfejsy				
INTERFEJSY DLA DHCP RELAY Dodaj Dusuń Interfejsy in				



🕖 Wskazówka

Konfiguracja DHCP znajduje się systemie NS-BSD w pliku /usr/Firewall/ConfigFiles/dhcp.

Informację o dzierżawie adresów IP przez hosty można uzyskać wywołując polecenie *dhcpinfo*.



15. Klaster High Availability

Klaster HA określa dwa połączone ze sobą urządzenia NETASQ w celu zapewnienia ciągłości pracy sieci w przypadku awarii jednego z urządzeń. Klaster w rozwiązaniach NETASQ klaster typu **Active/Passive** co oznacza, że całość ruchu jest filtrowana przez jedno urządzenie (Active) podczas gdy drugie (Passive) jest gotowe do przejęcia ruchu w przypadku wykrycia niedostępności pierwszego lub mniejszej ilości aktywnych interfejsów sieciowych na pierwszym urządzeniu.

Aby podłączyć dwa urządzenia w klaster Active/Passive wymagane jest wygenerowanie na każde z urządzeń odpowiedniej licencji, tj. licencji typu **Master/Slave**. Można sprawdzić czy urządzenia mają licencje Master lub Slave logując się do *Client Area* na www.netasq.com. Poniżej przykład takiej licencji:

eneral Services Deta	ils Options	Reseller	Self-Test	System restor
U120XA5M1103170			į	Registered on : 2011-04-01
Firewall type				
Model reference : U120		Sales refe	rence : NA-U	120
To download the appropri then the minor release. Upgrade 9 [ate licence please	select first the	9.x.x 💌 Do	se of your appliance and
Description of your appliance By filling in the following f	ields you will be al	ole to easily m	nanage all you	ur products thanks to the
Description of your appliance By filling in the following f field - Name of which allow Name of product	ields you will be al s a fast identificatio ACS	ole to easily m n along with th	nanage all you le field - Comr	ur products thanks to the ments
Description of your appliance By filling in the following f field - Name - which allow Name of product Comments	ields you will be al s a fast identificatio ACS ACS	ole to easily n n along with th	nanage all you le field - Comr	ur products thanks to the ments
Description of your appliance By filling in the following f field - Name - which allow Name of product Comments	ields you will be al a fastidentificatio ACS ACS Validate	ole to easily n n along with th	nanage all you le field - Comi	ur products thanks to the ments
Description of your appliance By filling in the following f field - Name - which allow Name of product Comments Characteristics Number of port. : 6	ields you will be al a fastidentificatio ACS ACS Validate	ble to easily m n along with th Number o	nanage all you le field - Comr f users : illimi	ur products thanks to the ments

W celu skonfigurowania klastra HA należy na urządzeniu master wejść w zakładkę **USTAWIENIA SYSTEMOWE -> Klaster HA** i wybrać opcję **Utwórz klaster**. W kolejnym kroku należy wybrać interfejs sieciowy, który będzie używany do komunikacji pomiędzy urządzeniami oraz skonfigurować adresację sieciową dla tego interfejsu.

Urządzenia w klastrze HA mogą komunikować się wykorzystując jeden lub dwa interfejsy sieciowe. W celu uniknięcia problemów z połączeniem zalecane jest łączenie urządzeń bezpośrednio bez użycia przełączników czy innych urządzeń sieciowych mogących powodować opóźnienia w komunikacji.



KREATOR: KLASTER HA		
ONFIGURUJ INTERFEJSY SIECIOV	VE LUB KOMUNIKACJĘ POMIĘDZY U	RZĄDZENIAMI - KROK 2 Z 4
Interfeis główny HA	Wskaž i/lub skonfigu Oba urządzenia w kl	uruj interfejs do połączenia HA urządzeń w klastrze. astrze muszą wykorzystywać do tego celu interfejs wewnętrzny.
Interfejs główny :	HA	×
Interfejs główny : Adres IP :	HA 172.16.0.1	
Interfejs główny : Adres IP : Maska :	HA 172.16.0.1 255.255.255.0	×
Interfejs główny : Adres IP : Maska : Połączenie zapasowe (opcjor	HA 172.16.0.1 255.255.255.0	
Interfejs główny : Adres IP : Maska : Połączenie zapasowe (opcjon	HA 172.16.0.1 255.255.255.0	HA
Interfejs główny : Adres IP : Maska : Połączenie zapasowe (opcjon Interfejs zapasowy :	HA 172.16.0.1 255.255.255.0 malnie)	HA
Interfejs główny : Adres IP : Maska : Połączenie zapasowe (opcjor Interfejs zapasowy : Adres IP :	HA 172.16.0.1 255.255.255.0 Malnie)	HA

W kolejnym oknie kreatora należy skonfigurować hasło, które będzie używane do zabezpieczania komunikacji pomiędzy urządzeniami.

3	
6	
<u> </u>	Hasło używane przez urządzenie UTM do tworzenia lub dołączenia do klastra
Hasto:	Hasło używane przez urządzenie UTM do tworzenia lub dołączenia do klastra
Hasło : Zatwierdź :	Hasło używane przez urządzenie UTM do tworzenia lub dołączenia do klastra

Ostatni krok kreatora kończy się przejściem urządzenia w tryb oczekiwania na urządzenie Slave.

Na urządzeniu Slave należy w oknie kreatora konfiguracji HA wybrać opcję **Dołącz do klastra** a następnie skonfigurować interfejs do połączenia urządzeń. W kolejnym oknie kreatora należy wskazać adres IP urządzenia Master oraz podać hasło do zabezpieczenie komunikacji (to samo, które zostało zdefiniowane na urządzeniu Master).



3	
	Wprowadź adres oraz hasło, które ustawiłeś w kreatorze dla utworzenia klastra.
Podaj adres IP głównego urządzenia :	172.16.0.1
Hasło:	

Zakończenie pracy kreatora spowoduje restart urządzenia Slave.

Synchronizacja konfiguracji możliwa jest poprzez użycie przycisku **Synchronizuj urządzenie pasywne z** bieżącą konfiguracją odstępnego z górnego menu interfejsu administracyjnego lub podczas

bieżącą konfiguracją bieżącą konfiguracją konfiguracją konfiguracją konfiguracją bieżącą konfiguracją k

\rm 🛛 Uwaga

Klastra HA nie można wyłączyć z poziomu interfejsu urządzenia. Aby wyłączyć działanie HA należy zrestartować urządzenia do ustawień fabrycznych lub odtworzyć backup konfiguracji, który nie zawiera informacji o konfiguracji HA.



16. NETASQ Real-Time Monitor

Aplikacja NETASQ Real Time Monitor (RTM) służy do monitorowania w czasie rzeczywistym pracy urządzenia oraz do monitorowania stanu sieci. NETASQ RTM udostępnia informacje o hostach podłączonych do sieci, obciążeniu interfejsów sieciowych (w tym łączy internetowych), umożliwia również śledzenie połączeń sieciowych czy połączeń VPN. Poniżej znajduje się przykładowy widok okna Real Time Monitora:

Plin Okna Aplikacje Pomoc Image: Status			The States	or other distances in the local distances in		and the second second	and the second	and the second second	NITOR 9.0	ASQ REAL-TIME M	NET.
2 Status Urządzeni:									Pomoc	Okna Aplikacje	lik
Image: Source of the set of the se	131.114) 🔻 📝 Pozostałe	Urządzenie: 🔵 83. 17. 131. 114 (83. 17. 131. 114)]	C Odśwież	Status	i
Panel kontrol. Aktyma partycja: Główna Połączenia: O'k Mamer seryty: U120/A Analiza danych: O'k Analiza danych: O'k Madry podat Mumer seryty: U120/A Analiza danych: O'k Analiza danych: O'k Madry podat Horty U120/A Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Medie U120/A Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Matry brit U120/A Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Matry brit U120/A Stati 10 signa zas Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Matry brit Myszukaj: Filtred Wyszukaj: Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Matry brit Wyszukaj: Filtred Wyszukaj: Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Matry Britz Filtred Wyszukaj: Filtred Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Dynaniczna: 9'k Sizzas Dyna	0%	— Kernel: 0	0%	Fragmentowanie:		9.0.3.1		ware partycji aktywnej:	Wersja firmv	Konsola	
Alarmy Model: U120-A Analiza damychi: 0% Alarmy Mamer seryiny:: U120XASM1103190 Dynamiczna:: 9% Aduty podat Hosty 15 d1 3g 38m 23s Dynamiczna:: 9% Interfejsy Kolejki QoS Fittig " Wyszukaj: Interfejs źródłowy Źródło Przeznaczenie Port docelowy % Szawa U Użytkownicy Czaš Typ logów Akcja Interfejs źródłowy Źródło Przeznaczenie Port docelowy % Szawa U Użytkownicy Zaśali Połączenia Firewall_out dns.1 domain.udp Wysławc I Użytkownicy Skowrantana Firewall_out dns.2 domain.udp Wysławc I Psec VPN Załadi Połączenia Firewall_out dns.2 domain.udp Wysławc I Uduji Aktualizacje I Sławfikacja URL # pass militro updatel.militro.com http Kategori I Uduji I Sławfikacja URL # pass militro updatel.militro.com http Kategori I Uduji I Sławfikacja URL # pass militro updatel.militro.com http Kategori	0%	Przerwania: 0	Połączenia: 0% ICMP: 0% Analiza danych: 0% Dynamiczna: 9%		Główna 9.0.3 U120-A U120XA5M1103190		Aktywna partycja: Wersja firmware partycji zapasowej:		Panel kontrol		
Audyt podat Data i czas: 2012-07-15 22:06:39 GMT+02:00 Hosty It soft 33g 38m 23s Hosty It soft 33g 38m 23s Interfigiy It soft 33g 38m 23s Voltytownicy It soft 33g 38m 23s Ubtytownicy It soft 33g 38m 23s Ip Sec VPN It soft 33g 38m 23s	- 75 %						Model: Numer seryjny:		Alarmy		
I hofy I by provide the state of the st	- 25% P			Data i czas: 2012-07-15 23:06:39 GMT+02:00 Uruchomiony (uptime) 11 5d 13a 38m 23s		Audyt podat	2				
Interfejsy. Jends Leuks Leuks <thleuks< th=""> Leuks <thleuks< th=""></thleuks<></thleuks<>										Hosty	J
Kolejši QoŠ Fitug v Vyszakaj: V Lytkovnicy V Zrášů Typ logów Akcja Interfejs źródłowy Žródło Przeznaczenie Pott docelowy Szcze Kwaratanna Zrášů Plogozenia Firevall_out dns_2 domain_udp Wysłane J Kwaratanna Przeznaczenie Przeznaczenie Pott docelowy V Szcze J Rock VPN Zrášů Polgozenia Firevall_out dns_2 domain_udp Wysłane Zaklati Polgozenia Firevall_out dns_2 domain_udp Wysłane Zakłati Polgozenia Kategori Zakłati Kaja URL Przesa mfitro updatel_mfitro.com http Kategori Zakłati Kaja URL Przesa mfitro updatel_mfitro.com http Kategori Usługi Kaster HA Przesa mfitro updatel_mfitro.com http Kategori Usługi Kaster HA Przesa mfitro updatel_mfitro.com http Kategori 193405 Kastrikaja URL Przesa mfitro updatel_mfitro.com http Kategori 193445 K	10s 0s -	imitos 12millos Bmillos 4millos 0								Interfejsy	÷
U bytkownicy	Urządzenia: 226/226	Ur						• Wyszukaj:	Filtruj 🔻	Kolejki QoS	2
Kwaranana Z24311 Połączenia Firewall_out dns_1 domain_udp Wysłan Z24310 Połączenia Firewall_out dns_2 domain_udp Wysłan Z23405 Klasyfikacja URL Japas mfiltro updatel_mfiltro.com http Kategori Z12405 Klasyfikacja URL Japas mfiltro updatel_mfiltro.com http Kategori Usługi Ziałoś Klasyfikacja URL Japas mfiltro updatel_mfiltro.com http Kategori Z0405 Klasyfikacja URL <td>góly *</td> <td>Port docelowy Szczegóły</td> <td>zenie</td> <td>Przeznac</td> <td>♥ Źródło</td> <td>🔻 Interfejs źródłowy</td> <td>💎 Akcja</td> <td>💎 Typ logów</td> <td>V Czas</td> <td>Użytkownicy</td> <td>6</td>	góly *	Port docelowy Szczegóły	zenie	Przeznac	♥ Źródło	🔻 Interfejs źródłowy	💎 Akcja	💎 Typ logów	V Czas	Użytkownicy	6
Kwarantanna 2243210 Polgczenia Firewall_Out dns_2 domain_udp Wysłant IPSec VPN 223405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update2.mfiltro.com http Kategor Aktualizacje 224432 Volgczenia mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor Usługi 224432 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor Usługi 224435 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor Usługi 204405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update4.mfiltro.com http Kategor Vsługi 204405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update4.mfiltro.com http Kategor Vsługi 204405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update4.mfiltro.com http Kategor Vsługi 193405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update4.mfiltro.com http Kategor 194405 Klasyfikacja URL IP pass mfiltro update4.mfiltro.com http Kategor <	34 B; Odebrane 50 B; cz	domain_udp Wysłano 34 B; Od		dns_1	Firewall_out			11 Połączenia	22:43:	E	5
IPSec VPN 224305 Very central implementation implementation implementation implementation implementation implementation IPSec VPN 224405 Klasyfikacja URL implementation implementation implementation implementation implementation implementation implementation Aktualizacje 224405 Klasyfikacja URL implementation implementation <td>37 B; Odebrane 209 B; c</td> <td>domain_udp Wysłane 37 B; Od</td> <td></td> <td>dns_2</td> <td>Firewall_out</td> <td></td> <td></td> <td>10 Połączenia</td> <td>22:43:</td> <td>Kwarantanna</td> <td></td>	37 B; Odebrane 209 B; c	domain_udp Wysłane 37 B; Od		dns_2	Firewall_out			10 Połączenia	22:43:	Kwarantanna	
IPSec VPN 222-94-05 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update2_mfiltro.com nttp Kategor Aktualizacje 223405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update3_mfiltro.com http Kategor Uslugi 223405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Uslugi 203405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Klaster HA 193405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Reguly frewall 185143 Alarm out 184.2216591 Firewall_out update4_mfiltro.com http Kategor Reguly VPN 183405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Logi 193405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Reguly VPN 183405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Logi 193405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com http Kategor Icgi 183405 Klasyfikacja URL up pass mfiltro update4_mfiltro.com	30 B; Odebrane 250 B; C	domain_udp Wysiane 30 B; Od	ch.	ans_2	Firewall_out		D.	10 Połączenia	22:45:		5
Attualizacje 21:3435 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com nttp kategor Attualizacje 21:3435 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor Uslugi 20:3405 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor Valugi 20:3405 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor Klaster HA 19:3405 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor Reguly frewall 18:51:43 Alarm Ø block out 184:22:165:91 Firewall.out Unknow Reguly VPN 18:64:35 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor Logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategor I logi VPN 18:64:34 Alarm Ø block out 184:22:165:91 Firewall.out Unknow I logi VPN 18:64:35 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http Kategori I logi VPN 18:64:35 Klasyfikacja URL av pass mflitro update1.militro.com http	a URL; Wystane 278 B; O	nttp Kategoria UKL; W	nitro.com	update2.mt	miltro		uw pass	05 Klasyfikacja URL	22.04.	IPSec VPN)
Aktualizacje 21.04.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com intip kategor Usługi 21.04.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategor Usługi 20.04.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategor Klaster HA 19.34.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategor Reguły friewall 19.34.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategor Reguły VPN 18.04.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategori Logi 18.34.05 Klasyfikacju URL av pass milito updatest.milito.com http Kategori Logi 17.34.05 Klasyfikacju URL av pass militro updatest.militro.com http Kategori Ibogi 17.34.05 Klasyfikacja URL av pass militro updatest.militro.com http Kategori Ibogi 19.64.05 Klasyfikacja URL av pass militro updatest.militro.com http Kategori Logi 17.34.05 Klasyfikacja URL av pass militro updatest.militro.com <	a URL; Wystane 276 B; O	http:///www.kategona.uk/, w	filter com	updater.mi	minuo		ur pass	05 Klassfikacja URL	21:34-6		٩.
Usługi 21.94-05 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com nittp kategor Usługi 20.9405 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Klaster HA 19.9405 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Reguły friewall 18.9405 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Reguły VPN 18.9405 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Logi 18.9405 Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Josof Kasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategor Ilogi 18.9405 Klasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategori Logi 17.9405 Klasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategori I Solida Klasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategori I Josof Klasyńikacja URL up pass mfiltro updateł, mfiltro.com http Kategori I Logi	a URL; Wystane 278 B; O	nttp Kategora UKL; W	nitro.com	updates.mr	miltro		ur pass	05 Klasyfikacja URL	21.04.	Aktualizacje	
Obugi 20:04/3 Klasyfikacja URL av pass milito update_milito.com intp kategor Klaster HA 19:34/35 Klasyfikacja URL av pass milito update_milito.com http Kategor Reguly frewall 18:51:43 Alarm Ø block out 184.22:165:91 Firewall out Unknow Reguly VPN 18:34:45 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor Logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 19:64:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor I logi 19:44:05 Klasyfikacja URL av pass mfiltro update_milito.com http Kategor	a URL; Wystane 276 B; O	http:///kategoria.URL/W	filtre seas	update4.mi	militro		ur pass	05 Klassfikacja URL	20:34:	114.42	
Kaster HA 19:3435 Kastyrikacja URL av pass miluto updatest.miluto.com inttp kategot Reguly firevall 19:3435 Kastyrikacja URL av pass mflitro updatest.milito.com http Kategot Reguly firevall 18:51:43 Alarm Ø block out 12:42:216:59.1 Firevall.out Unknow 18:34:345 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 19:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:31:07 18:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:31:07 17:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updatest.mflitro.com http Kategot 10:34:05 Klasyfikacja URL av pass mflitro updates	a URL; Wystane 276 B; O	http:///kitagona.uk/	filtre com	updater.mi	militro		ur pass	05 Klasyfikacja URL	20:04-	Usiugi	9
Nosce PA 13-54-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update3.milito.com nttp kategor Reguly firewall 13-04-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update4.mflitro.com http Kategor Reguly VPN 18-34-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update4.mflitro.com http Kategor Logi 17-34-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update4.mflitro.com http Kategori Logi 17-34-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update4.mflitro.com http Kategori IPSec VPN 18-34-05 klasyfikacja URL av pass mflitro update4.mflitro.com http Kategori	a URL; Wysłane 278 B; O	http Kategoria UKL; W	filtro.com	update4.mt	miltro		ur pass	05 Klasyfikacja URL	10.244	Klaster HA	
Reguly firewall 13:04-03 Nasyrikacjo UR. av pass milito uppaset, milito.com nttp kategor Reguly firewall 18:34:02 Klasyfikacjo UR. av pass milito update1, milito.com http Kategor Reguly VPN 18:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategor Logi 17:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategor Digi 16:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategor I logi 16:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategor I logi 16:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategor I logi 16:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategori I logi I logi 16:34:05 Klasyfikacjo UR. av pass mfiltro update1, milito.com http Kategori	a URL; Wystane 278 B; O	nttp Kategora UKL; W	nitro.com	updates.mr	miltro		ur pass	05 Klasyfikacja URL	19.044	Nidster HA	
Negury Network 10:3:1-3 Alarm Diock Out 10:4:2:10:31 Pirewall, Out <	a UKL; Wystane 278 B; O	nttp Kategoria UKL; W	hitro.com	update4.mr	militro		pass (2) block	42 AL	19.51	Recuby firewall	
Reguly VPN 10.54.55 Nasyrikacja URL are pass milito update2, milito.com nttp kategor Logi 17.34.05 Klasyfikacja URL are pass mfilito update1, mfilto.com http Kategor I Bysec VPN 18.64.05 Klasyfikacja URL are pass mfiltro update2, milito.com http Kategor I Bysec VPN 19.64.05 Klasyfikacja URL are pass mfiltro update2, milito.com http Kategori	n embedded ICIVIP prot	Unknown embed	1 511	Firewaii_out	184.22.105.91	out	DIOCK	45 Alarm	19:24-4	negaly mewan	_
Logi IPSec VPN IPSec VPN IPSec VPN III Skayfikacja URL IP pass mfiltro update2.mfiltro.com http Kategor IPSec VPN III Skayfikacja URL IP pass mfiltro update2.mfiltro.com http Kategor IPSec VPN III Skayfikacja URL IP pass mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor III Skayfikacja URL IP pass mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor III Skayfikacja URL IP pass mfiltro update3.mfiltro.com http Kategor	a URL; Wystane 278 B; O	http://kategoria.URL; W	filtro.com	updatez.m	miltro		ur pass	05 Klasyfikacja URL	19:04:	Reguly VPN	
Logi IPSec VPN I	a URL; Wystane 278 B; O	http://kategoria.URL/W	filtro.com	updates.mr	miltro		Law pass	05 Klasyfikacja URL	17.244		
IPSec VPN Indexad Klasyrikacja UKL up pass mhitro update2.milito.com http Kategor IPSec VPN Indexad Klasyrikacja UKL Implementation milito update2.milito.com http Kategor	a UKL; Wysłane 278 B; O	nttp Kategoria URL; W	nitro.com	updatel.mf	mfiltro		ut pass	OS Klasyfikacja URL	17:343	Logi	
PSec VPN I PSec VPN I Kasyfikacja ukl. up pass mhitro updatesmhitro.com http://kasyfikacja.ukl.up/pass.mhitro	a URL; Wysłane 278 B; O	nttp Kategoria URL; W	nitro.com	update2.mf	mfiltro		ut pass	05 Kiasyfikacja URL	16:24/		-
	a UKL; Wysłane 278 B; O +	nttp Kategoria URL; W	litro.com	update3.mt	mfiltro		ut pass	NO Klasyfikacja URL	10:54:	IPSec VPN	9
						m					
System + r	1			m					•	System 🚽	L
								11			

W sekcji **Status** można zdefiniować dostęp do wielu różnych urządzeń i dzięki temu z poziomu jednej konsoli śledzić ich stan. Każde połączenie może odbywać się w T**rybie pełnym** (odczyt zapis) lub w trybie **Tylko odczyt**. Praca w trybie pełnym umożliwia skorzystanie z dodatkowych funkcji takich jak przenoszenie lub usuwanie hosta z kwarantanny, usuwanie aktywnych połączeń VPN, czy zarządzanie urządzeniem za pomocą komend **NSRPC** (zakładka Konsola).

🕖 Wskazówka

W przypadku blokowania ruchu przez IPS (ASQ) należy w pierwszej kolejności zweryfikować alarmy wyświetlane w sekcji **Alarmy**. Następnie należy odszukać blokujący komunikację alarm w WebGUI w zakładce **KONTROLA APLIKACJI -> Alarmy** i zmienić jego akcje z **Blokuj** na **Zezwól**. Oczywiście należy dokładnie przeanalizować czy ewentualna zmiana nie spowoduje obniżenia poziomu bezpieczeństwa.



17. NETASQ Event Reporter

Aplikacja NETASQ Event Reporter 9 służy do przeglądania logów historycznych z pracy urządzenia:

- Na urządzeniu NETASQ (U120, U150S, U250, U250S, U450,U500S, U800S, U1100, U1500, U6000, NG100, NG5000)
- Na dysku lokalnym stacji roboczej z zainstalowanym syslogiem (wszystkie urządzenia)

Na urządzeniu przechowywane są tylko i wyłącznie logi w przypadku urządzeń wyposażonych w dysk twardy. Dla pozostałych urządzeń należy ustawić przesyłanie logów na zewnętrzny serwer logów (**Syslog**). Przesyłanie logów na serwer syslog można skonfigurować w WebGUI w sekcji **Administracja -> Konfiguracja logów** w zakładce **Syslog**. Można tutaj ustawić nie tylko na jaki serwer, ale również jakie logi maja być wysyłane.

/ wysyłaj logi na zewn	ietrzny serwer SYSLOG							
erwer(y):	Serwer_syslog							
ort :	svslog 🗸 🖳							
WYBIERZ RODZAJE LOG	SÓW DO LOGOWANIA PRZEZ SYSLOG							
🔵 Włącz wszystkie 🧧	Wyłącz wszystkie							
Włacz	Τνο Ιοσόν							
wvłaczona	Zarzadzanie (I server)							
wvłaczona	Uwierzytelanianie (Lauth)							
wvłączona	Połaczenia (I conn)							
wyłączona	Dzienniki systemowe (I system)							
wyłączona	Alarmy (Lalarm)							
wyłączona	Klasyfikacja URL (I_web)							
wyłączona	Analiza protokołów (I_plugin)							
wyłączona	SMTP Proxy (I_smtp)							
🔵 wyłączona	Firewall (L_filter)							
wyłączona	IPSec VPN (Lvpn)							
🔵 wyłączona	SSL VPN (Lxvpn)							
🔵 wyłączona	POP3 Proxy (l_pop3)							
🔵 wyłączona	Statystyki (I_monitor)							
🔵 wyłączona	Audyt podatności (Lpvm)							
wyłączona	FTP Proxy (L_ftp)							
2	SSL proxy (Lssi)							



🖖 Uwaga

W przypadku korzystania z serwera syslog należy upewnić się, że wspiera on zbieranie logów w formacie WELF.

Źródło logów można zdefiniować wybierając w lewym menu zakładkę **Źródło (Sources)** i wybierając urządzenie wyposażone w dysk, z którego będą zaczytane logi lub wybierając opcję Syslog, co spowoduje wczytanie logów z serwera logów. Aby wskazać, w którym miejscu serwer Syslog przechowuje logi należy w menu wybrać **Tools -> Options** i przejść na zakładkę **Logs**.

Poniżej przedstawiono okno NETASQ Event Reporter. W lewym Menu można wybrać typ logów jakie będą wyświetlane w głównym oknie aplikacji.

NETASQ Event Reporte Eile Tools Applica	er ations Windows ?		-				100					×
Selection by time at which file	le was saved											
Leethour 💌 🧖	From 2012.07.25 - 13:07:47 - To	2012.07.25 - 140	17:47 E Time zone	Station - Filter	No data	filter						
Least note		2012 01 23	Time zone		ine outu	indi						
demo@83.17.131.114 > Ne	etwork > Alarm											
Sources Logs												- N
	Source Name 🔺											
Graphs	Lines - date		Interface	Protocol		Source	De	tination	1	_	_	
PT Network	Line 🗸 🔻 Date 🕶 Time 🖛 Rule ID 🕶	Priority - Packet -	Source Interface Name	Internet Protocol -	User 🔻	Source Port Name -	Destination Name -	Destination Port Name 💌	Action -	Message 🔻	Help -	Alar .
	Source Name : java ranga			Long Long Long Long Long Long Long Long			land the second s					
Filtering	124 2012-07-2 14:07:34 13	Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	pass 🛃	Possible malic	?	
	123 2012-07-2 14:07:31 13	9 Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	?	
Alarm	122 2012-07-2 14:06:34 13	9 Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	🕞 pass	Possible malic	?	
Connection	121 2012-07-2 14:06:31 13	9 Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	🕞 pass	Possible malic	?	
	120 2012-07-2 14:05:33 13	9 Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	?	
Web	119 2012-07-2 14:05:31 13	9 Minor	java	top		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	?	
	118 2012-07-2 14:04:33 13	Minor	java	top		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	?	
SMTP	117 2012-07-2 14:04:31 13) Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	?	
	116 2012-07-2 14:03:33 13) Minor	java	top		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	pass 🕞	Possible malic	?	
Ca rors	115 2012-07-2 14:03:31 13) Minor	java	tcp		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	Dess 🕞	Possible malic	?	_
Plugin	114 2012-07-2 14:02:33 13) Minor	java	top		ephemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	http	⊡ ⇒pass	Possible malic	2	
	113 2012-07-2 14:02:31 13	Minor	Java	tcp		ephemeral_tw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	∎ ⇒pass	Possible malic	1	
SSL SSL	112 2012-07-2 14:01:33 13	Minor	lava	tcp		ephemeral_tw_tcp	m23.targeo.pl	http	pass	Possible malic	1	
	111 2012-07-2 14:01:31 13	Minor	Java	tcp		ephemeral_fw_tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	pass	Possible malic	1	
Vulnerabilit	110 2012-07-2 14:00:33 13	j Minor	java	top		epnemeral_fw_tcp	m23.targeo.pl	nttp	⊡ ⇒pass	Possible malic	1	-
FTP FTP	109 2012-07-2 14:00:31 13	Minor Minor	Java	tcp		epnemeral_rw_tcp	adnet.nit.gemius.pl	nttp	pass hlask	Possible malic		
	108 2012/07/2 14:00:15 14	Major Major	out	top		ephemeral_rw_tcp	e566.dspel.akamalec	https	Oblack	Web : Facebo	:	
🖯 🗿 Services	107 2012/07/2 14:00:07 14	Minor	out	top		ephemeral_rw_tcp	eoob.ospei.akamalec	https	DIUCK	Web : Facebi Dessible make	:	
(192)	105 2012/07/2 13:53:55 13	Minor	java	top		ephemeral fm tcp	adoet bit gemius ol	http	Danass	Possible malic	2	+
Administrati	103 2012/07/2 13:53:51 13	Minor	java	top		ephemeral_fw_tcp	m23 targeo nl	http	Dass Dass	Possible malic	2	
Authenticat	103 2012-07-2 13:58:30 13	Minor	iava	top		enhemeral fw_tcp	adnet hit gemius nl	bito	Dass Dass	Possible malic	2	-
Mathematica	102 2012-07-2 13:57:33 13	Minor	java	top		ephemeral fw tcp	m23 targeo pl	bito	2260 4EI	Possible malic	2	
- System	101 2012-07- 13:57:31 13	Minor	iava	top		enhemeral fw tcp	adnet hit gemius nl	http	Dass	Possible malic	?	-
	100 2012-07-2 13:56:33 13) Minor	java	tcp		ephemeral fw too	m23.targeo.pl	http	Dass	Possible malin	?	
IPSec VPN	99 2012-07-2 13:56:31 13) Minor	java	tcp		ephemeral fw tcp	adnet.hit.gemius.pl	http	Dass	Possible malic	?	
VPN SSL 🗸	*		m						te Westerner			
Disconnect	Print □	💊 Exporting	Import WELF file	▼ View time	Filter							
End log conversion, Showi	ing 124 lines. (Takes () seconds)										Ready	-

Aby ułatwić przeglądanie logów można skorzystać z opcji agregacji logów. W tym celu należy kliknąć na kolumnę, na podstawie której chcemy agregować logi i przeciągnąć ją na szare pole powyżej kolumn.



18. NETASQ Event Reporter Light

Event Reporter Light to darmowy system raportujący do rozwiązań NETASQ UTM. Administracja **Event Reporterem Light** tak jak samym urządzeniem NETASQ odbywa się poprzez WebGUI. Event Reporter Light oparty jest na darmowym systemie Linux – Xubuntu a więc nie wymaga dodatkowych licencji a jego instalacja odbywa się z obrazu LiveCD na dedykowanym komputerze lub maszynie wirtualnej.

Event Reporter Light (ERL) umożliwia generowanie najbardziej pożądanych przez administratorów raportów z:

- filtra stron www – najczęściej odwiedzane strony, najbardziej aktywni użytkownicy w ujęciu liczby odwiedzin stron oraz ilości pobranych danych;

- systemu IPS najczęściej generowane alarmy IPS, komputery, których te alarmy dotyczyły;
- audytu podatności najczęściej wykrywane zagrożenia oraz aplikacje, których one dotyczą;

Wygenerowane raporty mogą obejmować pojedynczy dzień, tydzień lub cały miesiąc i mogą być przeglądane zarówno w postaci stron www jak i raportów wygenerowanych w postaci plików PDF i CSV. Poza raportami graficznymi ERL pozwala również na przeglądanie historycznych logów tekstowych zgromadzonych na urządzeniu.



Poniżej znajduje się przykładowy raport strony najczęściej odwiedzane przez użytkowników sieci.



19. NETASQ Event Analyzer

NETASQ Event Analyzer to rozbudowane narzędzie raportujące pozwalające z dużą dokładnością śledzić i analizować aktywność użytkowników i poziom bezpieczeństwa sieci. NETASQ Event Analyzer (NEA) poza podstawowymi raportami takimi jak ilość wizyt na stronie czy ilość pobranych danych pozwala również na generowanie szczegółowych raportów np. z informacjami o średnim czasie przebywania użytkowników na stronie www, czy frazach wyszukiwanych w Internecie. Ponadto NETASQ Event Analyzer pozwala na monitorowanie i ocenę stanu zabezpieczeń firmowej sieci, sprawdzenie rzeczywistego obciążenia łącza, a także umożliwia dokładne przeanalizowanie ewentualnych prób ataku.

Do dyspozycji administratora jest ponad 200 predefiniowanych raportów, które mogą być generowane zgodnie ze zdefiniowanym harmonogramem lub na żądanie. Administrator ma również możliwość przygotowania własnego raportu według zadanych kryteriów.

NETASQ Event Analyzer instalowany jest w środowisku Microsoft Windows a dzięki zastosowaniu wydajnej bazy Microsoft SQL Server NEA sprawdza się świetnie w dużych środowiskach produkcyjnych do których jest dedykowany.

Poniżej znajduje się przykładowy raport wygenerowany za pomocą NEA. Raport zawiera informacje o najczęściej odwiedzanych stronach oraz adresach IP, które adresach IP generujących najwięcej ruchu. Wykres w prawym górnym rogu obrazuje rozkład ilości ruchu w ciągu dnia, dla którego raport powstał.

Top to visited Doi	mains and Categories by N	lumber	of Visits		Proxy Filtered Traffic - Hourly Act	tivity
Domain	Number of Vis	sits \	/isit Duratio d-hh:mm:s	on Hits ss		-
eset.com	branza_it	76	01:30:3	37 247	5000	
google.com	wyszukiwarki	67	04:36:4	48 1 236	2 4000	Error or Blocked
microsoft.com	branza_it	45	00:24:2	21 111	5 3000	
google-analytics.com	statystyki	38	02:53:4	49 227	홑 2000 - 🧧 🎢 🌈	Accepted
google.pl	wyszukiwarki	32	02:06:2	29 410	₹ 1000	
facebook.com	spolecznosciowe	26	00:50:3	34 131		
focdn.net	spolecznosciowe	24	00:27:5	59 299	2 5 8 11 14 17 20 3	23
ubuntu.com	branza_it	24	00:54:2	27 672	Hour of the Day	
canonical.com	zezwolone	23	00:02:3	32 72		
inuxmint.com	zezwolone	23	00:30:5	54 144	Summary by Result Group	8 Error O Accepte
					Total Number of Hits: 5.26	14 23
ᡚ Top 5 Users (IP Ac	idress) by Hits				Total Download Time (d-hh:mm:ss): 00:00:1	3 00:06:1
loor (ID Address)		ito	VD.	Download Time	Total KB: 48 03	8 2 017 86
user (IP Address)	n.	15	ND	d bh:mm:cc		
102 102 202 02		-	4 500 000	00-02-40	General Proxy Statistics	
192.168.200.68	5 33	5	1 568 098	00:02:16		
192.168.200.78	3 18	1	197 660	00:00:10	Number of Users Accessing Internet:	1
192.168.200.13	2 40	9	16 486	00:02:39	Number of Distinct Visited Domains:	34
192.168.200.42	1 98	6	129 804	00:00:37	Number of Visits:	1 38
192.168.200.100	49	7	79 537	00:00:33	Consolidated Visit Duration (d-hh:mm:ss):	2-15:02:5
					Average Visit Duration (d-hh:mm:ss):	00:02:4
Top 5 Users (IP Ac	dress) by Session Duratio	n			Number of User Sessions:	11
			020000124400		Consolidated Session Duration (d-hh:mm:ss):	21:18:1
User (IP Address)	Session Di	uration	Sessions	Average Duration	Average Session Duration (d-hh:mm:ss):	00:11:3
	d-hh	:mm:ss		d-hh:mm:ss	Most Used File Type:	application/octet-strea
192.168.200.78	05:	41:59	12	00:28:30	Most Used Search Engine:	www.google.
192.168.200.68	05:	35:15	11	00:30:29	Most Used Keyword:	cdimage.ubuntu.co
192.168.200.95	02:	:07:09	17	00:07:29	Most Visited Country:	United State
192.168.200.42	02:	:03:28	2	01:01:44		
192 168 200 13	02:	:00:21	5	00:24:04		



\rm 🛛 Uwaga

Dla NETASQ Event Analyzer dostępna jest osobna dokumentacja, którą można pobrać ze strony www.netasq.pl lub ze strefy klienta (Client Area) na stronie www.netasq.com



20. Najczęściej zadawane pytania (FAQ)

Jak przywrócić urządzenie do ustawień fabrycznych z poziomu CLI (command line)?

Aby przywrócić urządzenie do ustawień fabrycznych należy skorzystać z polecenia *defaultconfig*. Użycie polecenia *defaultconfig –f –r* spowoduje przywrócenie ustawień fabrycznych bez wyświetlania komunikatów o błędach i wykona restart urządzenia. Więcej o opcjach polecenia *defautlconfig* można przeczytać wywołując pomoc przy użyciu komendy *defaultconfig -h*

Gdzie znajdują się pliki konfiguracyjne na dysku urządzenia?

Pliki konfiguracyjne urządzenia znajdują się w folderze */usr/Firewall/ConfigFiles*. Pliki umieszczone są bezpośrednio w tym folderze jak np. */usr/Firewall/ConfigFiles/network* odpowiedzialny z konfigurację interfejsów sieciowych, lub znajdują się w podfolderach tak jak */usr/Firewall/ConfigFiles/Filter/10*, który przechowuje konfigurację 10 slotu konfiguracyjnego Firewall i NAT

Skąd mogę pobrać najnowszą wersję firmware?

Najnowszą wersję firmware można pobrać ze strony <u>www.netasq.com</u> po zalogowaniu się do strefy klienta. W strefie klienta poza najnowszymi wersjami firmware można znaleźć między innymi najnowsze wersje pakietu Administration Suite czy dokument Release Note, który opisuje zmiany jakie zostały wprowadzone w najnowszych wersjach oprogramowania.

Jak uruchomić dostęp przez SSH do urządzenia NETASQ?

Dostęp do urządzenia poprzez SSH konfiguruje się w sekcji **Ustawienia systemowe -> Konfiguracja** urządzenia w zakładce **Dostęp administracyjny**. Dostęp może się odbywać z wykorzystaniem hasła (opcja niezalecana) lub z użyciem pary kluczy publiczno-prywatnych, które można pobrać z sekcji **Ustawienia** systemowe -> Administratorzy z zakładki Konto Administratora.

Uwaga! dostęp do urządzenia poprzez SSH jest możliwy jedynie dla głównego konta administratora (konto admin).

Co to jest TECHNICAL REPORT i jak go wygenerować?

Technical Report jest plikiem zawierającym informacje o konfiguracji urządzenia oraz o jego bieżącym stanie. Technical Report jest jednym z podstawowych źródeł informacji używanych przez dział pomocy technicznej do diagnostyki problemów, dlatego powinien być dołączany do każdego zgłoszenia supportowego.



Aby wygenerować Technical Report należy wejść w sekcję **Ustawienia systemowe -> System** a następnie w zakładce **Konfiguracja** wybrać przycisk **Pobierz raport**.

Z poziomi CLI raport można wygenerować używając komendy "sysinfo"

Jak zmienić hasło użytkownika admin

Aby zmienić hasło użytkownika admin należy przejść do sekcji **Ustawienia systemowe -> Administratorzy** na zakładkę **Konto Administratora** a następnie podać dwukrotnie nowe hasło.

Z poziomu CLI hasło można zmienić korzystając z polecenia *chpwd*. Zmiana hasła w ten sposób wiąże się z koniecznością restartu urządzenia.

Uwaga U

Hasło użytkownika **admin** można zmienić jedynie będą zalogowanym jako **admin**.

Jak wygląda procedura aktualizacji firmware?

Aby zaktualizować firmware należy przejść do sekcji **Ustawienia systemowe -> System** a następnie na zakładce **Aktualizacja systemu** należy wybrać plik z najnowszą wersją firmware pobrany uprzednio ze **Strefy klienta** na stronie www.netasq.com. Należy upewnić się, że została wybrana opcja **Kopiuj bieżącą partycję na zapasową** przed aktualizacją. Kopia znajdująca się na partycji zapasowej pozwoli na szybki powrót do poprzedniej wersji firmware i konfiguracji w przypadku niepowodzenia procesu aktualizacji. Po wybraniu przycisku Aktualizuj System rozpocznie się proces aktualizacji, który trwa zazwyczaj kilka minut. Podczas aktualizacji firmware nie należy wyłączać urządzenia.

\rm Uwaga

Przed aktualizacją firmware zalecane jest zapoznanie się z dokumentem Release Note opisującym jakie zmiany zostały wprowadzone w nowej wersji oprogramowania.



Zapomniałem hasła dla użytkownika "admin". Czy istnieje procedura restartu hasła?

Aby zresetować hasło do urządzenia należy podłączyć się do urządzenia przez port serial lub za pomocą monitora i klawiatury, a następnie zrestartować urządzenie.

Przy uruchomieniu się urządzenia pojawi się opcja wyboru, z której partycji ma startować:

NETASQ Firewall BOOT 1) Main 2) Backup choose:

W tym momencie należy wybrać kilkukrotnie przycisk spacji.

Po uzyskaniu znaku zachęty wpisujemy: *boot -s* i przyciskamy ENTER.

Po pojawieniu się komunikatu *Enter full pathname of shell or RETURN for /bin/sh:* należy zatwierdzić przyciskiem ENTER.

Następnie wpisujemy: /usr/Firewall/sbin/chpwd i wybieramy ENTER, po chwili ukaże się prośba o nadanie nowego hasła. Po weryfikacji poprawności wpisanego hasła nastąpi restart, który kończy procedurę resetu hasła.

Czy dla urządzeń NETASQ dostępny jest tzw. KNOWLEDGE BASE?

Tak, KNOWLEDGE BASE znajduje się pod adresem https://kb.netasq.com/ i dostępny jest dla każdego zarejestrowanego klienta NETASQ.

Innym sposobem dostępu do KNOWLEDGE BASE jest zalogowanie się do strefy klienta na stronie www.netasq.com i wybranie z górnego menu TECHNICAL SUPPORT -> Knowledge Base.